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Glavni in odgovorni urednik
mag. Franci Kotnik

Prometna varnost kot sredi petdesetih let
Lansko leto je bilo v Sloveniji z vidika prome-

tne varnosti najboljše v zadnjih 64 letih. Na cestah 
je umrlo 92 udeležencev v prometu oziroma dva-
najst manj kot v letu prej. Navedeno zmanjšanje 
števila žrtev prometnih nesreč je po mnenju di-
rektorja nacionalne agencije za varnost prometa 
Igorja Velova rezultat skupnih prizadevanj več de-
ležnikov, vključno s policijo, za izboljšanje varnos-
ti na cestah.

Policisti so v letu 2018 obravnavali 18 tisoč pro-
metnih nesreč. Telesno poškodovanih je bilo 798 
udeležencev, ki predstavljajo slabih deset od-
stotkov oziroma pet odstotkov manj kot leto prej. 
Med 92, ki so lani umrli v prometnih nesrečah, 
je bilo 33 voznikov in dvanajst potnikov, petnajst 
od teh v času nesreče ni bilo privezanih z varno-
stnim pasom. Poleg že omenjenih je lani umrlo še 
osem kolesarjev, šest od njih ni uporabljalo kole-
sarske čelade, trinajst pešcev in 16 voznikov mo-
tornih koles. 

Glavni vzrok za prometne nesreče s smrtnim iz-
idom je še vedno previsoka hitrost vožnje. Največ 
teh nesreč se je lani zgodilo ob sobotah, torkih in 
petkih, za smrtne nesreče pa je najbolj kritičen čas 
med 16. in 23. uro. 

22 lanskoletnih smrtnih primerov na cestah, 
kar je slaba četrtina vseh, policisti pripisujejo pri-
sotnosti alkohola. Prejšnja leta je bil alkohol po-
vezan s tretjino vseh smrti v prometu. To je dober 
pokazatelj, zaskrbljujoče pa je dejstvo, da so ime-
li vsi udeleženci prometnih nesreč, pri katerih so 

zaznali prisotnost alkohola, v krvi zelo visoke stop-
nje alkohola.

Policijska statistika sicer pravi, da so bile stop-
nje alkoholiziranosti pri tistih voznikih, ki so jih 
odkrili pri kontrolah prometa, nižje kot v preteklo-
sti. To kaže, da pijan voznik v družbi postopoma po-
staja nekaj nesprejemljivega. Po prepričanju Velo-
va bodo drugačni pristopi potrebni za tiste vozni-
ke, pri katerih zaznavajo zelo visoke stopnje alko-
holiziranosti. To so vozniki, pri katerih običajne ak-
cije proti alkoholu v prometu ne učinkujejo. Razi-
skava agencije je namreč pokazala, da imajo tis-
ti, ki so udeleženi v več nesrečah, v vsaki naslednji 
višjo stopnjo alkohola v krvi. 

V letu 2019 so si na agenciji za varnost prome-
ta zastavili tri glavne cilje: razširitev presoje var-
nosti cest z avtocest na regionalne in glavne ces-
te, poenostavitev prekrškovnih postopkov in okre-
pitev preventivnih aktivnosti s poudarkom na sta-
rejših in uporabi mobilnih telefonov. Pri starejših 
se kot poseben problem kažejo učinki psihoaktiv-
nih zdravil in demenca, kar se je že večkrat izka-
zalo za vzrok voženj v nasprotno smer, glede upo-
rabe telefona med vožnjo pa je v pripravi predlog 
za višje sankcije. Boste kljub temu še telefonira-
li za volanom?

(DŠT)

(ŠS)
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Tema tedna

V ZGORNJI SAVINJSKI DOLINI LANI DOSEGLI VEČJO PROMETNO VARNOST KOT LETA 2017

Policisti zabeležili 54 prometnih nesreč, eno s smrtnim izidom

Kljub mestoma zelo slabi cesti na relaciji Nazarje–Gornji Grad 
policisti tu ne beležijo veliko prometnih nesreč. (Foto: Igor Solar)

Kljub temu da se je lani izboljšala prometna varnost, nas udeleženci v 
cestnem prometu na območju naše doline obveščajo o velikem pomanj-
kanju kulture nekaterih voznikov. Z izgradnjo krožišč smo pridobili več pre-
hodov za pešce in kolesarskih stez. Marsikateri vozniki še vedno ne upo-
števajo prehodov za najranljivejše udeležence v prometu in celo na oči-
ten znak po želji uporabe ceste ne ustavijo ne pešcem ne kolesarjem. Ce-
lo ogrožajo jih. 

V začetku septembra smo tako pisali, da je voznik tovornjaka zbil 11-le-
tnemu dečku kolo iz rok, ki ga je vozil zraven sebe na prehodu za pešce in 
potem padel ter se lažje poškodoval. 28. julija pa je voznik terenskega vo-
zila na mostu čez Savinjo na Ljubnem tesno prehiteval kolesarko in z ogle-
dalom trčil v njeno roko, zaradi česar je padla po vozišču. Po trčenju se ni 
ustavil in nudil pomoč poškodovani, temveč se je odpeljal naprej. 

Nekateri vozniki tudi ne zmanjšajo hitrosti v primeru dežja in snega, ta-
ko da voda in plundra močita udeležence v prometu in bližnje objekte. Do-
daten problem za kolesarje, ki so jim naredili steze menda tudi za pozimi, 
predstavlja, da te steze ne očistijo snega, jih ne solijo oziroma jim uvode 
nanje ponovno zametejo s snegom.

Policisti spremljajo tudi nevarno obnašanje peščev in kolesarjev. Prvi 
često prečkajo cesto, kjer ni prehodov zanje, drugi ne upoštevajo pravilne 
smeri vožnje ali ne dajejo znakov za spremembo smeri.

Bralci se nam pritožujejo, da prenekateri vozniki ne uporabljajo smer-
nih kazalcev v krožiščih, če pa že, jih potem dostikrat pozabijo pravočasno 
izklopiti in povzročajo napačna sklepanja o nameravani nadaljnji vožnji. O 
objestnih in prehitrih vožnjah pa tako ali tako poročamo v kroniki, kjer se 
praviloma končajo.

IS

Siljenje v nesrečo z nepravilnim in objestnim prehitevanjem več 
vozil v križišču pri podjetju BSH Hišni aparati Nazarje (foto: IS)

BODICA TEDNABODICA TEDNA

V preteklem letu je bilo v naši 
dolini po podatkih Policijske po-
staje (PP) Mozirje manj prometnih 
nesreč kot leta 2017. Obravnava-
li so tudi manj prometnih nesreč, 
v katerih je bil alkohol sovzrok pri 
povzročiteljih. V eni prometni ne-
sreči je udeleženec umrl, tudi le-
to prej so obravnavali eno smrt. V 
letu 2018 so ugotovili 1.730 kršitev 

cestno prometnih predpisov, leta 
2017 2,3 odstotka več (1.771).

NOVEMBRA UGASNILO MLADO 
ŽIVLJENJE

Prometna nesreča s smrtnim 
izidom se je zgodila 4. novembra, 
ko je nekaj čez polnoč 28-letni vo-
znik vozil iz smeri Radmirja proti 
Okonini. Ker hitrosti in načina vo-
žnje ni prilagodil lastnostim ces-

te, je njegovo vozilo izven levega 
preglednega ovinka bočno zdrselo 
po vozišču in trčilo v travnato po-
vršino, pri čemer je vozilo dvignilo 
v zrak, ga obrnilo na streho in na-
to večkrat prevrnilo. Pri tem je voz-
nik padel iz vozila in na kraju umrl. 

LANI OBRAVNAVALI 54 
PROMETNIH NESREČ

Na območju PP Mozirje so po-
licisti lani obravnavali 54 prome-
tnih nesreč (69 leta 2017). Enajst 
(13) udeležencev je bilo hudo te-
lesno poškodovanih, 25 (27) lahko, 
54 (75) udeležencev je bilo brez te-
lesnih poškodb, en (1) udeleženec 
pa je umrl. 

Policisti so ocenili, da je bilo v 
18 (19) primerih vzrok prometnih 
nesreč neprilagojena hitrost, v 9 
(10) primerih vožnja preblizu des-
nemu robu vozišča, v 8 (5) prime-
rih neupoštevanje pravil o pred-
nosti in v 7 (15) primerih nepra-
vilna stran oziroma smer vožnje. 
Ostali vzroki so še: premiki z vo-
zilom, neustrezna varnostna raz-
dalja, nepravilno prehitevanje in 
nepravilnosti na cesti.

DEVET VINJENIH 
POVZROČITELJEV PROMETNIH 

NESREČ
Alkohol je bil kot sovzrok pri 

povzročiteljih zastopan pri 9 (12) 
od 54 (69) povzročiteljih prome-
tnih nesreč. Delež teh povzročite-
ljev prometnih nesreč tako znaša 
16,6 odstotka vseh prometnih ne-
sreč v lanskem letu. Vinjeni voz-
niki so imeli neprilagojeno hitrost 

v šestih primerih, v dveh so vozi-
li preblizu desnemu robu vozišča, 
pri eni prometni nesreči pa je imel 
voznik nepravilno smer/stran vo-
žnje. Šest nesreč so vinjeni vozni-
ki povzročili na regionalnih cestah 
in tri na lokalnih.

Povprečna stopnja alkoholizira-
nosti pri povzročiteljih prometnih 
nesreč znaša 1,14 (1,24) g/kg alko-
hola v krvi, pri prometni nesreči s 
smrtnim izidom 1,52 (2,11) g/kg.

VINJEN POVZROČIL NESREČO
Za primer navajamo, da so poli-

cisti PP Mozirje 5. avgusta opravlja-
li meritve hitrosti v naselju Ljubno 
ob Savinji. Pri tem je bila vozniku 
osebnega avtomobila na odseku, 
kjer je hitrost omejena na 50 km/h, 
izmerjena hitrost 96 km/h. Policisti 

so poskušali voznika ustaviti, ven-
dar se na njihove znake ni usta-
vil, ampak je z vožnjo nadaljeval v 
smeri Radmirja, zato so zapeljali za 
njim. Voznik je zaradi prevelike hi-
trosti izgubil oblast nad vozilom in 
čelno trčil v nasproti vozeče vozi-
lo. Pri trčenju je obe vozili vrglo na 
travnik. Policisti so na kraju ugoto-
vili, da je pobegli voznik vozil pod 
vplivom alkohola. 

16 prometnih nesreč
se je zgodilo na odseku 
Radmirje–Mozirje na 
regionalni cesti Črnivec–
Soteska.
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Za izboljšanje prometne varnosti so tekom zadnjih let v dolini na ne-
katerih odsekih cest namestili prikazovalnike hitrosti, ki praviloma umir-
jajo promet. A so ti v posameznih primerih izmerili tudi do dvakrat prese-
ženo dovoljeno hitrost vozil. Do nedavnega je bilo možno spremljali stati-
stične rezultate enega izmed merilnikov na spletni strani Občine Solča-
va, ki so tudi pokazali zaskrbljujoče prekoračene dovoljene hitrosti neka-
terih voznikov. 1.730 kršitev 

cestno prometnih predpisov 
so mozirski policisti ugotovili 
lani, leto poprej 41 več.

UDELEŽENCI IN POVZROČITELJI 
PROMETNIH NESREČ

V prometnih nesrečah je bilo 
udeleženih 52 (80) voznikov oseb-
nih avtomobilov, 12 (7) voznikov to-
vornih vozil, 7 (6) kolesarjev, 6 (7) 
voznikov motornih koles, 3 (3) voz-
niki mopeda, 3 (5) potniki, 2 (3) vo-
znika traktorja, 1 (1) pešec in 1 (1) 
voznik avtobusa.

Vozniki z vozniškim stažem do 2 
leti so bili udeleženi v 6 (11) prome-
tnih nesrečah in jih 5 (8) povzro-
čili. Tujci so bili udeleženi v 6 (7) 
prometnih nesrečah in jih 6 (4) 
povzročili. Zoper njih je bilo ugoto-
vljenih 109 (62) kršitev cestno pro-
metnih predpisov.

DVE NESREČI Z ISTIM MOTORJEM
Nesreči s tujima državljanoma 

smo opisali, ko je 15. junija na cesti 
iz smeri Rovta pod Menino proti Lipi 
zaradi vožnje preblizu desnemu ro-
bu vozišča padel motorist, državljan 
Španije, in se poškodoval. Kasneje je 
na isti cesti prišlo znova do prome-
tne nesreče z udeležbo motorista, 
tokrat državljana Nemčije. Voznik, ki 
je odpeljal s kraja motorno kolo, ki je 
bilo udeleženo v predhodni prome-
tni nesreči, je zaradi neprilagojene 
hitrosti padel z istim motorjem in se 
hudo telesno poškodoval. 

UKREPI 
Zaradi vožnje pod vplivom alko-

hola sta bila do streznitve pridrža-
na 2 (5) voznika, zaradi vožnje brez 
veljavnega vozniškega dovoljenja 
pa je bilo zaseženih 23 (20) motor-
nih vozil.

NAJBOLJ POGOSTI ODSEKI 
NESREČ

Največ prometnih nesreč (16) 

se je zgodilo na odseku Radmirje–
Mozirje in šest na odseku Črnivec–
Radmirje na regionalni cesti Črni-
vec–Soteska. Osem se jih je zgo-

dilo na regionalni cesti Radmirje–
Pavličevo sedlo, od tega kar sedem 
na odseku Radmirje–Luče.

Igor Solar

(Foto: ML)

PROCES PRIDOBIVANJA ZNAKA SLOVENIA GREEN ZA OBČINO LJUBNO

Marca bo znano, kakšen znak prejmejo za zeleno turistično 
destinacijo

Zahteva za objavo popravka v skladu s 
26. in 27. členom Zakona o medijih 

V prispevku »Upokojenci bo-
do lahko delali in prejemali pokoj-
nino«, ki je bil objavljen v časopi-
su Savinjske novice, 28. 1. 2019, na 
četrti strani, ste v petem odstav-
ku z naslovom »Na ZPIZ-u se bo-
jijo dodatne obremenitve pokoj-
ninske blagajne« napačno naved-
li: »... če bi vsi upravičenci, ki do-
bijo 20 odstotkov pokojnine, preje-
li celotno pokojnino, bi blagajno to 
obremenilo za dodatnih 100 milijo-
nov evrov.«

Pravilno bi se stavek glasil: »Če 
bi vsi trenutni uživalci pravice do 
20 odstotkov starostne ali pred-
časne pokojnine, uveljavili pol-
no pokojnino, bi moral zavod za 
to namesto zdajšnjih 19 milijonov 
evrov nameniti 95 milijonov evrov, 
kar pomeni dodatnih 76 milijonov 
evrov.«

Katja Grošelj Ziherl 
ZPIZ, služba za odnose z 

javnostmi

V občini Ljubno so že v lan-
skem letu sklenili pristopiti k pro-
jektu Zelene politike slovenskega 
turizma. Imenovali so koordina-
torko projekta, to je sodelavka ob-
činske uprave Andreja Škrubej. 
Ta je na decembrski seji občin-
skemu svetu poročala, kako pote-
ka proces pridobivanja znaka Slo-
venia Green. 

OBLIKOVANJE ZELENE EKIPE
Potem, ko so v občini sprejeli 

odločitev o začetku postopka, so 
z imenovanjem koordinatorke na-
redili prvega od enajstih potreb-
ni korakov, ki so potrebni za do-
sego cilja. Doslej so jih opravili že 
sedem. Drugo dejanje je bilo obli-
kovanje zelene ekipe, ki jo sestav-
ljajo predstavniki podjetij, organi-
zacij in posameznikov, ki so vklju-
čeni v turistično dejavnost. Člani 
ekipe pomagajo pri pridobivanju 
podatkov, ocenjevanju in obliko-
vanju razvojnih ciljev. Prvi sesta-
nek je imela ekipa sredi lanske-
ga aprila. 

PODPIS LISTINE O ZELENI 
POLITIKI 

Tretji korak je namenjen ozave-
ščanju javnosti o pomenu trajno-
stnega turizma, četrti korak je bil 
storjen s podpisom listine o Zeleni 
politiki. Listino je župan Franjo Na-
raločnik podpisal konec lanskega 
septembra ob obeležitvi svetov-
nega dneva turizma in na dan, ko 
so na Ljubnem ob Savinji namenu 
predali posodobljeno centralno či-
stilno napravo, ki je pogoj za ohra-
njanje čiste Savinje.

VEČ KOT STO VRJENIH ANKET
Sledili sta naslednji dve fa-

zi. Preko poletja so izvajali anketo 
med prebivalci, obiskovalci in turi-
stičnim gospodarstvom. Od prebi-
valcev so dobili vrnjenih 62, od obi-
skovalcev pa 41 popolnih anket. Od 
19 turističnih ponudnikov so preje-
li sedem anket, od tega dve nepo-
polni. 

Vse podatke so zbrali in do kon-
ca novembra vnesli na spletno 
platformo. Kot sedmi korak se je 

štela elektronska oddaja poročila 
o izvedenih aktivnostih, ki jih nosi-
lec projekta Goodplace preverja in 
vpiše pripombe, komentarje in na-
vodila za dodatna dokazila. Rezul-
tate, ki jih bo poslala Slovenska tu-
ristična organizacija, na Ljubnem 

pričakujejo letos marca. Takrat bo 
tudi znano, kakšne barve – zlate, 
srebrne ali bronaste – je znak za 
zeleno turistično destinacijo obči-
ne Ljubno. Uradna podelitev znaka 
je načrtovana letos maja. 

Marija Lebar
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Gospodarstvo

ZDRUŽENJE MANAGER

Mirko Strašek 
prejemnik nagrade 
za življenjsko delo
Direktor ljubenskega podjetja KLS Mirko Stra-

šek je na januarskem srečanju Združenja Mana-
ger v Grand hotelu Union v Ljubljani prejel pri-
znanje za življenjsko delo na področju manage-
menta 2018. Združenje Manager podeljuje pri-
znanje za življenjsko delo v managementu sta-
novskim kolegom, ki so se s svojimi dosežki in 
vplivom zapisali v zgodovino slovenskega ma-
nagementa. Straškovi dosežki v podjetju in šir-
še sestavljajo izjemen managerski in voditeljski 
opus, zaradi česar je 17. prejemnik priznanja za 
življenjsko delo.

ŠS

PODELITEV NAGRAD ZA USPEŠNOST V PODJETJU KLS LJUBNO

Nagrajenci za zelo dobro delo imajo veliko odličnih lastnosti, na 
katere so lahko ponosni

Zadnjo soboto v januarju so v ljubenskem 
podjetju KLS pripravili podelitev nagrad za ze-
lo dobro delo v letu 2018. Prejelo jih je 44 zapo-
slenih. Le-ti so prisluhnili nagovoru generalne-
ga direktorja Mirka Straška, pozdravnim bese-
dam župana Franja Naraločnika in ravnatelja 
ljubenske osnovne šole mag. Sama Kramerja. 

IZZIVOV JIM NIKOLI NE ZMANJKA
Strašek se je sodelavcem, ki so za podjetje 

nepogrešljivi, najprej zahvalil za njihov trud, ki 
pozitivno vpliva na delovno klimo v podjetju in 
na njihove poslovne rezultate. »Večina sodelav-
cev je ocenjena dobro in zelo dobro in hvaležen 
sem jim, da se trudijo in učinkovito spopadajo z 
novimi izzivi,« je povedal in omenil, da jih tudi v 
prihodnosti čaka veliko izzivov. 

»Lani po dolgih letih nismo imeli rasti, a razlo-
ga za pretirano zaskrbljenost ni,« je dejal. Hitre 
spremembe in prilagajanje razmeram na trgu 
so stalnica v njihovem poslu, prav tako je posta-
la vsakdanja nepredvidljivost trga. »Mi smo na 
vrhu v svoji dejavnosti, vedno smo pripravljeni 
na vse in zato tudi ne čutimo negativnih posle-
dic tako močno.«

17.500 ur
so v lanskem letu porabili za 
usposabljanje kadrov.

VELIKO ČASA NAMENILI ZA USPOSABLJANJE 
KADROV

Dobri sodelavci so za podjetje najpo-
membnejši. Uvajanje v delovni proces je dolgo-
trajno, zato si želijo sodelavcev, ki bodo pri njih 
ostali dolgoročno. V lanskem letu so za usposa-
bljanje kadrov porabili skupno 17.500 ur. 12 mili-
jonov evrov so vložili v posodobitev proizvodnje. 

Zaradi birokratskih zapletov s soglasji jim ni 
uspelo postaviti načrtovanih hal, a pričakujejo, 
da bodo dela končana do sredine letošnjega le-

ta. Veliko vlagajo tudi v razvoj novih produktov. 
lani jim je uspelo izdelati kar 71 novih proizvo-
dov, kar bo prineslo nova naročila.
PODJETJE IN LOKALNA SKUPNOST V DOBRIH 

ODNOSIH
Strašek je poudaril tudi dobro sodelovanje 

z lokalno skupnostjo. Predvsem pri potrebnih 
gradnjah jim zaposleni na Občini Ljubno z žu-
panom Naraločnikom na čelu vedno pomagajo. 
Prav tako je vesel sodelovanja s šolo, kjer učen-

ce spodbujajo tudi za tehnične poklice. 
Župan Naraločnik je omenil, da je vesel, da 

imajo v podjetju toliko sodelavcev, ki so tako 
zagnani, željni novih znanj in v ponos vsem. Tudi 
sam si je zaželel, da bi lahko prostorske težave v 

podjetju reševali hitreje, a kaj, ko so počasni po-
stopki pridobivanja dovoljenj že stalnica. 

Tudi ravnatelj Kramer je dejal, da je vesel, ko 
vidi toliko zaposlenih, ki svoje delo opravljajo ta-
ko uspešno. 

Za prijetno vzdušje sta poskrbeli še učenki 
Glasbene šole Nazarje pevka Manja Vačovnik 
in violinistka Polona Kerznar, obe je na klavirju 
spremljala Milanka Črešnik.

Štefka Sem

Sodelavci podjetja KLS, ki so se udeležili podelitve nagrad za zelo dobro delo v preteklem 
letu, v družbi vodstva podjetja ter župana in ravnatelja.

Nagrado za zelo dobro delo v letu 2018 so prejeli sodelavci, ki so dosegli in presegli ci-
lje na svojem delovnem mestu oziroma naredili napredek, ki je pomemben za napredek 
podjetja na področju kakovosti proizvodov in storitev, povečanju produktivnosti, pra-
vočasnosti dobav, varčevanju in gospodarnem ravnanju z materialnimi sredstvi druž-
be ter gospodarnem ravnanju s stroji in opremo. Nagrajeni sodelavci so tudi fleksibil-
ni in odzivni, pozitivno naravnani in sodelujejo pri reševanju problemov, predlagajo ko-
ristne predloge, so inovativni, kažejo medsebojno spoštovanje in spoštovanje Etične-
ga kodeksa KLS.

12 milijonov evrov 
so lani vložili v posodobitev 
proizvodnje. 
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OBČINA NAZARJE 

Podpisali prenovljeno pogodbo in aneks za gasilska društva in 
zvezo

Pogovor pred podpisom pogodbe je bil poln polemike na temo 
skupnega naročanja opreme. (Foto: Benjamin Kanjir) 

Predsedniki in poveljniki prosto-
voljnih gasilskih društev, ki delu-
jejo na območju nazarske občine, 
so se 16. januarja zbrali pri županu 
Mateju Pečovniku. Po izčrpnem 
pogovoru so podpisali prenovlje-
no pogodbo o opravljanju javne 
gasilske službe in aneks, s katerim 
bo urejeno financiranje dejavno-
sti v letošnjem letu. Ker se po njem 
delno financira tudi zgornjesavinj-
ska gasilska zveza, je svoja podpi-
sa prispeval tudi njen predsednik 
Janko Žuntar.

TUDI OBČINA VEDNO 
PRIPRAVLJENA PRISKOČITI NA 

POMOČ
Župan Pečovnik se je uvodoma 

zahvalil gasilcem za dosedanje so-
delovanje in njihovo pripravljenost 
priskočiti na pomoč vedno, ko jo 
kdo potrebuje. Občina z županom 

in občinskim svetom pa je priprav-
ljena vedno priskočiti na pomoč, ko 
je potrebno kupiti določeno opre-
mo za lažje, učinkovitejše in varnej-
še posredovanje ob različnih nesre-
čah. Prav tako ob večjih nakupih, ki 
se tičejo predvsem voznega parka. 

ŽUPAN PREJEL ČASOVNICO 
NAKUPOV NOVIH VOZIL

Pečovnik je prisotne prosil, da 
ga redno seznanjajo s potrebami, 
ki jih društva imajo, da se bodo 
lahko lažje medsebojno usklaje-
vali in izpolnili čim več teh po-

treb. Pred kratkim je na mizo 
prejel seznam oziroma časovni-
co nakupov novih vozil, ki bodo 
zamenjala ta, ki so sedaj v upo-
rabi, pa bodo v določenem času 
zastarala. 

DOGOVOR ZA SKUPNA 
NAROČILA

Župan je izrazil željo, da bi se 
društva preko občine lotila sku-
pnih naročil in s tem poenotila 
opremo ter zavoljo večjih količin 
pocenila nakupe. Gasilci se s tem 
niso popolnoma strinjali. Nič ni-
majo proti poenotenim naročilom, 
opremo pa društva uporabljajo 
različno oziroma od različnih proi-
zvajalcev. To bi želeli tudi vnaprej. 
Dogovor je nato bil, da gredo v sku-
pna naročila, da vidijo, kaj jim lah-
ko ta način prinese.

Benjamin Kanjir

OBČINSKI SVET GORNJI GRAD

O odvozu odpadkov, zimski službi in težavah v javnem zdravstvu

Direktor Komunale Gornji Grad Zdenko Purnat je povedal je, da so 
vsi podizvajalci zimske službe opremljeni s sledilnimi napravami, s 

katerimi nadzirajo opravljene ure posameznega podizvajalca. 

Na drugi redni seji so večinoma 
novi občinski svetniki v občini Gor-
nji Grad že krepko poprijeli za de-
lo. Med drugim so potrdili poslov-
ni načrt za zbiranje in prevoz ko-
munalnih odpadkov v občini ter 
izvedbeni program zimske služ-
be gornjegrajske Komunale. Poda-
li so tudi soglasje k zadolžitvi Zgor-
njesavinjskega zdravstvenega do-
ma Nazarje.

VEČJIH SPREMEMB NI
Direktor podjetja PUP Sauber-

macher Janez Herodež je novim 
svetnikom podrobneje predsta-
vil poslovni načrt. V letošnjem letu 
ni večjih sprememb glede na pre-
tekla leta, le količina kosovnih od-
padkov, ki jih zbirajo na domu brez-
plačno, se je zmanjšala na dva ku-
bična metra. Večjo količino po no-
vem strankam zaračunavajo. Spre-
memba je tudi pri odvozu papirja 
z ekoloških otokov, tega odvažajo 
sedaj dvakrat mesečno. Herodež 
je svetnike seznanil še z nepravil-

nim odlaganjem odpadkov na eko-
loških otokih in v posodah v go-
spodinjstvih. Inšpektorji nadzira-
jo in kaznujejo nepravilno odlože-
ne odpadke.

ZIMSKA SLUŽBA DOBRO 
ORGANIZIRANA

Zimsko službo v občini izvaja 
Komunala Gornji Grad s podizva-
jalci. Direktor Komunale Zdenko 
Purnat je pripravil seznam cest, 
ki se plužijo in posipajo, ter izva-

jalce za posamezno lokalno cesto. 
Povzel je pripravljalna dela, ki so 
jih delavci opravili pred sezono. 
Povedal je, da so vsi podizvajalci 
opremljeni s sledilnimi naprava-
mi, s katerimi nadzirajo opravlje-
ne ure posameznega podizvajal-
ca. V lanski zimi pripomb na izva-
janje zimske službe ni bilo. Ome-
nil je še odpoved enega od podiz-
vajalcev, za katerega so našli na-
domestilo.

SOGLASJE K ZADOLŽITVI 
ZAVODA

Župan Toni Špeh je svetnike sez-
nanil z nezavidljivo finančno situ-
acijo v Javnem zavodu Zgornjesa-
vinjski zdravstveni dom Nazarje. 
Ob koncu leta je moral zavod povr-
niti kratkoročni kredit, ki so ga vzeli 
za premostitev finančnih težav pred 
letom dni. Ker so njihove likvidno-
stne težave velike in je bila ogrože-
na dobava materialov od različnih 
dobaviteljev, so župani na seji usta-
noviteljic zavoda sprejeli odločitev, 
da podajo soglasje h kratkoročni li-
kvidnostni zadolžitvi zavoda v viši-
ni 400 tisoč evrov. Delež zadolžitve 
gornjegrajske občine je dobrih 65 
tisoč evrov. Zavod bo sredstva pora-
bil za poplačilo neporavnanih zapa-
dlih obveznosti do dobaviteljev. Žu-
pani zgornjesavinjskih občin glede 
problematike izgub v zavodu čaka-
jo na termin pri zdravstvenem mini-
stru Samu Fakinu, je povedal Špeh.

Tekst in foto: Štefka Sem
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OBČINA SOLČAVA

Kako so prebivalci Solčavskega 
zadovoljni z učinki turizma v 

destinaciji 
V okviru postopka za dosego 

kriterijev za vstop krajinskega par-
ka Logarska dolina v Zeleno she-
mo slovenskega turizma so v obči-
ni Solčava izvedli nekaj anket, med 
drugim tudi med prebivalci. Gre za 
anketo o zadovoljstvu prebival-
cev glede posledic in učinka, ki jih 
pušča turizem na območju. Kot je 
razvidno iz ankete, so vprašani naj-
niže ocenili lastno korist, ki jo ima-
jo od turizma, najvišjo oceno pa so 
dali nadaljnjemu prizadevanju v 
občini za razvoj turistične panoge. 

TURIZEM MOČNO VPLIVA NA 
ŽIVLJENJE DOMAČINOV 

Že nekaj let je znano, da je turi-
zem globalno med najhitreje rasto-
čimi gospodarskimi panogami. 
Številni prepoznavni turistični kraji 
so se odločili omejiti obiske gostov, 
saj je turistična dejavnost dobese-
dno onemogočala življenje doma-
čih prebivalcev. Z izjemnim letnim 
številom obiskovalcev se srečujejo 
tudi na Solčavskem. Kako se pre-

bivalci soočajo s turističnim obi-
skom in njegovimi vplivi, so poka-
zali odgovori na 17 vprašanj v izpol-
njeni anketi.

MOČNEJŠE VKLJUČEVANJE V 
NAČRTOVANJE TURIZMA 

Pri ovrednotenju rezultatov 
vprašalnika so organizatorji odgo-
vore ovrednotili z oceno od ena do 
pet. Na tej lestvici je podpora turi-
stičnemu razvoju destinacije do-
segla najvišjo oceno, to je 4,21. Da 
številni prebivalci menijo, da od tu-
rizma nimajo koristi, pa priča naj-
nižje število točk, to je 2,16. 

Mnogi prebivalci menijo, da ra-
zvoj turizma na območju povzroča 
prometne težave, po drugi strani 
pa ocenjujejo, da turizem pozitiv-
no vpliva na lokalno identiteto, kul-
turo in dediščino destinacije. Vpra-
šani še menijo, da niso zadovoljni z 
vključenostjo v načrtovanje razvo-
ja turizma in izražajo skrb za ohra-
nitev okolja. 

Marija Lebar

LOGARSKA DOLINA 

Priložnost za ljubitelje 
smučarskega teka in sankanja

V Krajinskem parku Logarska 
dolina se ljubiteljem zimskih špor-
tov v letošnji zimi zopet ponuja pri-
ložnost za uživanje v naravi. Ure-
jene so proge za tek na smučeh 
v dolžini okoli 13 kilometrov. Pro-
ge potekajo vse od začetka doli-
ne in vse do planšarije Logarski 
kot. Poskrbljeno je tudi za sankače. 
Urejeni sta dve sankališči, in sicer 
za hotelom Plesnik ter pri kapeli 
Kristusa Kralja na vstopu v dolino. 

Kot pravijo na Občini Solča-
va, ki preko svojega režijske-
ga obrata ureja proge, je upora-
ba brezplačna. Priporočajo, da 
se gostje o možnostih uporabe 
prepričajo na spletnih straneh 
občine ali krajinskega parka Lo-
garska dolina, saj na razmere na 
progah in sankališčih zelo vpli-
vajo trenutne vremenske in snež-
ne razmere. 

Marija Lebar

ZOBNA AMBULANTA MOZIRJE

V ambulanti od novega leta dalje dela Jasmina Grlica

Zobozdravnica Jasmina Grlica (levo) in asistentka Alma Dedić 
naredita vse, da se otroci k njima vračajo brez strahu. 

V mozirski zobni ambulanti v šoli 
od januarja dalje dela kot zobozdrav-
nica domačinka Jasmina Grlica. 
Ambulanta spada pod okrilje jav-
nega zdravstva Zgornjesavinjskega 
zdravstvenega doma Nazarje, spre-
jemajo tako otroke kot odrasle pa-
ciente. Pri delu Grlici pomaga asi-
stentka Alma Dedić, ki prihaja iz Žal-
ca in v ambulanti dela že dobro leto. 
Po mesecu dni dela sta obe zelo za-
dovoljni. 
ŽELELA SI JE DELATI V DOMAČEM 

KRAJU
Po pripravništvu v Velenju se je 

zobozdravnici pokazala priložnost 
za delo v domačem kraju, kar si 
je že od nekdaj želela. Je zelo za-
dovoljna, da lahko dela z otroki, 

saj jih ima zelo rada. Povedala je, 
da so otroci v ambulanto vablje-
ni prvič pri treh letih. Sama si želi, 
da prvič pridejo okrog enega leta 
ali še prej. »Z njihovimi zgodnjimi 
obiski pridobimo njihovo zaupanje, 
naklonjenost, otroci spoznajo ordi-
nacijo. Pri treh letih že marsikate-
ri otrok ima karies, zato je bolje, da 
pridejo čim prej in se na prvih obi-

skih le igramo in spoznavamo,« je 
povedala.
IGRA IN SPOZNAVANJE JE UVOD 

ZA OTROKE
V kolikor starši zelo zgodaj prvič 

pripeljejo otroka k zobozdravni-
ku, jim svetujejo glede prehrane 
in o ustni higieni. Otroka je namreč 
treba navaditi na čiščenje zobkov 
zjutraj in zvečer. Starše tudi pouči-
jo o škodljivih učinkih dude, stekle-
ničke in da je najbolje, da se otro-
kom sladkarije dajejo enkrat dnev-
no in da potem zobe očistijo. 

REDNI OBISKI SO NAJBOLJ 
POMEMBNI

Pacientov še ni srečala vseh, za-
to splošnega stanja še ne pozna. 
Pri otrocih je to zelo različno, ne-
kateri hodijo le na kontrole, drugi 
imajo malo slabše zobovje. Najpo-
membnejše je, da starši otroke re-
dno vozijo k zobozdravniku. V doli-
ni je okrog 3.200 otrok, le okrog ti-
soč jih hodi v obe šolski ambulan-
ti. Večina torej hodijo drugam, zato 
je stanje težko poznati. Pri njih ot-
roci pogosto pridejo na vrsto, mo-
zirski šolarji lahko pridejo tudi med 
poukom. S sestro Almo bosta vese-
li vsakega novega pacienta.

ŽELJA IZ OTROŠTVA
Jasmina Grlica je že kmalu vede-

la, kaj bo v življenju delala. V mis-
lih je imela celo študij medicine, a 

se je raje osredotočila za specia-
lizirano in manjše področje. Tako 
se je že v srednji šoli odločila, da 
bo postala zobozdravnica. Sama je 

Le okrog 1.000 
od 3.200 otrok obiskuje šolski 
ambulanti v dolini.

imela veliko opravka z njimi v ot-
roštvu in zato se ji je ta poklic pri-
kupil.

Tekst in foto: Štefka Sem
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PROJEKT GENERACIJE POD KROŠNJAMI

Aktivnosti so predvidene v vseh 
zgornjesavinjskih občinah

Andragoški zavod Ljudska univerza Velenje je 
skupaj s partnerji pripravil projekt Medgeneracij-
sko središče SAŠA Generacije pod krošnjo. Ope-
racija je financirana iz evropskega kmetijskega 
sklada za razvoj podeželja, aktivnosti bodo orga-
nizatorji izvajali tudi v vseh občinah naše doline. 

ODGOVOR NA DEMOGRAFSKE TRENDE
Operacija je odgovor na demografske trende 

in vse bolj starajočo družbo. Namen je širjenje 
socialne mreže ter pridobivanje novih znanj in 
veščin, hkrati pa spodbujanje vseživljenjskega 
učenja za vse starostne skupine, spodbujanje 

medgeneracijske izmenjave, prenosa znanj ter 
razvijanje kompetenc posameznikov, zlasti ran-
ljivejših skupin v naši družbi. 

UČNA POMOČ ZA OSNOVNOŠOLCE
Že ta ponedeljek, 4. februarja, bo v Jakije-

vi hiši v Nazarjah organizirana učna pomoč za 
osnovnošolske otroke. Urice druženja in učna 
pomoč so namenjene tistim otrokom, ki potre-
bujejo pogovor, pomoč pri učenju ali le prijazno 
besedo, ki jim bo dala motivacijo za lepše biva-
nje v šolskih klopeh. 

Marija Lebar

OBČINSKI SVET NAZARJE 

Sprejeli odlok o postopku in plačilu 
preveritve lokacije 

Sedanja prostorska zakonodaja prinaša ne-
katere novosti, med njimi tudi takso za plačilo 
stroškov lokacijske preveritve. Na dnevnem re-
du januarske seje nazarskega občinskega sveta 
je bila tako obravnava odloka, ki ureja to podro-
čje. Predlagani odlok so občinski svetniki spre-
jeli po skrajšanem postopku. 

Predlagani odlok predstavlja uskladitev lo-
kalnih predpisov z zakonom o urejanju prosto-
ra. Z lokacijsko preveritvijo, ki jo na občino vlo-
ži investitor, se preveri ustreznost individualnih 
namer za posege v prostor. Gre lahko za določi-
tev natančne oblike in velikosti območja stav-
bnih zemljišč na posamični poselitvi za name-
ne gradnje ali za individualno odstopanje od 
veljavno sprejetih prostorskih aktov. Lahko gre 
tudi za omogočanje začasne rabe prostora na 

zemljiščih, ki niso v uporabi, ter v nekaterih pri-
merih legalizacije objektov. 

Občina v postopku pozove ustrezne nosil-
ce urejanja prostora, med drugim tudi pristojno 
ministrstvo, da k elaboratu o lokacijski preverit-
vi podajo svoja mnenja. Prav tako mora občina 
pripraviti javno razgrnitev pobude in elaborata o 
lokacijski preveritvi. Preučiti mora morebitne pri-
pombe in predloge javnosti. O lokacijski preverit-
vi sklepa občinski svet. Sklep se objavi v uradnem 
listu, občina podatke potem pošlje na upravno 
enoto in na ministrstvo, pristojno za prostor. 

Pri postopku nastajajo stroški, ki jih občina 
zaračuna investitorju, ki je vložil pobudo za pre-
veritev. Nazarski občinski svetniki so predlaga-
ni odlok potrdili. 

Marija Lebar

OBČINA REČICA OB SAVINJI 

Žegnan studenec morebitni dodatni vir pitne vode
Lani decembra je županja občine Rečica ob 

Savinji Ana Rebernik podpisala pogodbo za 
projekt »Trajnostno zagotavljanje endogenih vi-
rov – Žegnan studenec«. V občini že desetletja 
potekajo prizadevanja, da se poleg obstoječe-
ga vodnega sistema usposobi dodatni vir pitne 
vode. Projekt, ki bo predvidoma zaključen nas-
lednje leto junija, bo v večji meri financiran iz 
sredstev evropskega kmetijskega sklada za ra-
zvoj podeželja. 

ANALIZA KAKOVOSTI VODE
V prvi fazi bodo na izviru Žegnanega studen-

ca, ki se nahaja na območju Dol-Suhe, izvedli bi-
ološke in kemične analize kakovosti vode. Le-
-te se bodo izvajale tekom projekta in v različ-
nih vremenskih pogojih. V nadaljevanju bo po-
tekal sledilni poskus, s pomočjo katerega bo-
do ugotovili poglavitne značilnosti podzemnega 
pretakanja voda v zaledju studenca. Če bo izvir 
spoznan za uporabnega za pitno vodo, bo sle-
dila druga faza, ki bo obsegala zajem, čiščenje, 
skladiščenje in distribucijo pitne vode. V kolikor 
bi analize pokazale, da voda ni ustrezna za pitje, 
bodo iskali nov alternativni vir. 

OZAVEŠČANJE O POMENU PITNE VODE
Trajnost projekta se bo odražala tudi z ozave-

ščanjem občanov o pomenu pitne vode in spo-
znavanjem območja, kjer se izvir nahaja. Občina 
Rečica ob Savinji je nosilec projekta, sodeluje-
jo še Visoka šola za varstvo okolja Velenje, Jav-
no podjetje Komunala Mozirje, Znanstveno raz-
iskovalni center Slovenske akademije znanosti 
in umetnosti, Plastika Skaza in Društvo prijate-
ljev mladine Rečica ob Savinji. 

FINANČNA OCENA PROJEKTA
Projekt je ovrednoten na 72.000 evrov, od te-

ga znašajo nepovratna sredstva evropskega 
kmetijskega sklada za razvoj podeželja okrog 
55.000 evrov.

Občina Rečica ob Savinji se trenutno oskrbu-
je s pitno vodo iz vodovodnega sistema Letošč, 
vodni vir je potrebno črpati iz nižje ležečih Na-
zarij, za kar je potrebna električna energija. Z re-
alizacijo projekta bi zagotovili rezervni ali celo 
osnovi samooskrbni vodni vir, ki bi bil z vidika 
ekonomičnosti in okoljske vzdržnosti veliko bolj 
ustrezen, saj bi se glavni rezervoar polnil gravi-
tacijsko in prečrpavanje ne bi bilo potrebno.

Barbara Rozoničnik

Studenec se nahaja na območju Dol-Suhe. 
(Fotodokumentacija občine)

72.000 evrov
naj bi stal projekt, od tega znašajo 
nepovratna sredstva evropskega 
kmetijskega sklada za razvoj podeželja 
okrog 55.000 evrov.



Savinjske novice št. 5, 1. februar 201910

Kultura, Ljudje in dogodki

DR. IVAN ŠTUHEC V MOZIRJU O MEDGENERACIJSKI SOLIDARNOSTI

Vsako starostno obdobje ima 
svoje tegobe in čare

Dr. Ivan Štuhec je poudaril, da čim bolj zna človek pri sebi sprejeti 
določeno življenjsko obdobje, toliko bolj je usposobljen za dobro 

komunikacijo z vsemi generacijami. (Foto: Marija Šukalo)
Društvo kmetic Zgornje Savinj-

ske doline je v sodelovanju z mo-
zirsko izpostavo Kmetijsko goz-
darskega zavoda Celje v četrtek, 
17. januarja, pripravilo predavanje 
dr. Ivana Štuheca. Srečanje s te-
ologom in filozofom morale v mo-
zirskem kulturnem domu so naslo-
vili Medgeneracijska solidarnost – 
ključ do sreče v naših družinah. 

Vsebina predavanja se je dotak-
nila pristnih medsebojnih odnosov, 
ljubezni, razumevanja in prilagaja-
nja v naših družinah. Pri tem je nek-
danji direktor Zavoda Antona Marti-
na Slomška med drugim poudaril, da 
gre vsak izmed nas skozi tri genera-
cijske faze: mladost, zrelo fazo in sta-
ranje. Te faze moramo sprejeti sami 
pri sebi. In ko to storimo, ugotovimo, 

da skozi vse te faze gredo tudi dru-
gi. Zato jim moramo znati prisluhniti, 
odpuščati in biti potrpežljivi. 

POTREBNO SI JE VZETI ČAS ZA 
SODELOVANJE IN POGOVOR
Vsako od omenjenih obdobij 

ima svoje tegobe in svoje čare. 
»Čim bolj zna človek pri sebi spre-
jeti določeno življenjsko obdobje, 
toliko bolj je usposobljen za dob-
ro komunikacijo z vsemi generaci-
jami,« je prepričan Štuhec. 

Poudaril je, da si je danes pot-
rebno zavestno vzeti čas za to-
vrstno sodelovanje in pogovor. V 
preteklosti je bilo namreč delo tis-
to, predvsem na kmetijah, ki je po-
vezovalo generacije. V današnjem 
tempu življenja tega ni. 

Marija Šukalo

KANALIZATOR ASTRALNIH DUŠ BRANKO JUREČIČ NA REČICI OB SAVINJI

Ljudje izgubljamo energijo na 
različnih področjih

Kanalizator astralnih duš Branko Jurečič je podal nekaj nasvetov 
kako pridobiti svojo energijo nazaj. (Foto: Marija Šukalo)

V Centru za družine Medgen hi-
ša na Rečici ob Savinji so v četr-
tek, 17. januarja, pripravili medita-
cijo in predavanje. Medtem ko je 
kanalizator astralnih duš Branko 
Jurečič spregovoril o nenadzira-
nem izgubljanju dela naše ener-
gije, sta sproščanje ob tibetan-
skih posodah in vodeno meditaci-
jo pripravila Zdenka Pavlin in Mi-
lan Zemljič. Organizator dogodka 
je bilo Društvo računovodij, finanč-
nikov in revizorjev Zgornje Savinj-
ske doline. 
NAJVEČ ENERGIJE ZGUBIMO OB 

JEZI IN PREPIRU
Jurečič je izpostavil dejstvo, da 

se ljudje niti ne zavedamo, da hit-
ro izgubljamo energijo na različ-
nih področjih. Največ jo zgubimo 

ob jezi in prepiru. Zato je še kako 
pomembno, da tedaj sogovornika 
ignoriramo in se z njim ne spušča-
mo v besedni dvoboj. 

BREME OKOLICE NE SME 
POSTATI NAŠE BREME

Prav tako ostajamo brez energi-
je, če dovolimo, da nas drugi obre-
menjujejo s svojimi težavami, ali če 
delamo več opravil hkrati. Ob tem 
se moramo zavedati, da tujih težav 
ne moremo rešiti, breme okolice ne 
sme postati naše breme. Prav tako 
smo bolj učinkoviti, če se posvetimo 
le enemu opravilu in ga zaključimo. 

Da izgubljamo energijo, vemo 
po svojem počutju in utrujenosti. 
Kako se temu izogniti, je predava-
telj podal na različnih primerih.

Marija Šukalo

SNG OPERA IN BALET LJUBLJANA

Mojca Bitenc Križaj nastopa v Prodani nevesti

Mojca Bitenc Križaj je lansko leto 
zaključila z nastopi kot Violetta 
Valery v Traviati Giuseppeja Verdija, 
sedaj pa poje v Prodani nevesti v 
vlogi Marinke. (Foto: SNG Opera in 
balet Ljubljana / Darja Štravs Tisu)

Sopranistka Mojca Bitenc Kri-
žaj iz Zgornji Pobrežij od konca ja-
nuarja nastopa v ljubljanski Ope-
ri kot Marinka v Prodani nevesti 
Bedricha Smetane. Komična ope-
ra v treh dejanjih je na Slovenskem 
zelo priljubljena in je del našega 
železnega opernega repertoarja. 
Tokrat gre za koprodukcijo z Naro-
dnim gledališčem Moravske in Šle-
zije v okviru Smetanovega operne-
ga ciklusa Ostrava 2024.

Opera srečnega razpleta o lju-
bezni zavzema visoko mesto v glas-
beni zgodovini in niza uspehe na 

skoraj vseh svetovnih opernih od-
rih. V ljubljanski Operi je bila upri-
zorjena več kot 550-krat. Pevke, 
pevce, plesalke in plesalce sprem-
lja Zbor in orkester SNG Opera in ba-
let Ljubljana. Redne predstave bodo 
do 18. marca in še ena junija.

IS
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ČEBELARSKA DRUŽINA KOKARJE

Lanska letina slabša kot v preteklosti

Predsednik Franjo Podrižnik je 
čebelarje seznanil z dogajanjem 

v preteklem letu. 

V preteklem letu so čebelar-
ji za razliko od prejšnjih beležili 
slabšo letino je v svojem poroči-
lu izpostavil predsednik Čebelar-
ske družine Kokarje Franjo Pod-
rižnik. Kar se tiče kakovosti medu 
je bila letina povprečna. Člani so 
se na 64. občnem zboru seznani-
li še z ostalimi aktivnostmi v letu 
2018 ter plani za letos. Najbolj ak-
tivnim članom so podelili prizna-
nja in odlikovanja.

POHVALIJO SE LAHKO Z OKOLI 
360 ČEBELJIMI DRUŽINAMI

Družina šteje slabih 60 članov, ki 
se lahko pohvalijo z okoli 360 če-

beljimi družinami. Podrižnik je po-
vedal, da so se udeležili strokov-
ne ekskurzije v Posavje, pripravili 
so strokovna predavanja in sode-
lovali v kulturno-družabnih dogod-
kih občine Nazarje. Kakor že nekaj-
krat poprej so sodelovali pri tradi-
cionalnem slovenskem zajtrku v 
OŠ Nazarje in njeni podružnici v 
Šmartnem ob Dreti ter v podjetju 
BSH Hišni aparati.

Njihovi plani bodo podobni tis-
tim v preteklosti. Podrižnik je zbra-
ne še posebej pozval k večji ude-
ležbi na njihovih izobraževalnih 
dejavnostih, čim boljši urejenosti 

njihovih čebelnjakov ter k splošne-
mu osveščanju dela čebelarjev na 
vseh področjih in predvsem med 
mladimi.
10 LET ČEBELARSKEGA KROŽKA

Uvodoma so se z zanimivim kul-
turnim programom predstavili na-
zarski osnovnošolci, ki obiskujejo 
čebelarski krožek. Mentorica krož-
ka Branka Nareks je povedala, da 
bodo letos praznovali deseto oble-
tnico delovanja, zato bo čebelar-
ska družina v sodelovanju z nazar-
sko šolo učencem pripravila stro-
kovno ekskurzijo.

Tekst in foto: Primož Vajdl 

PLANINSKO DRUŠTVO NAZARJE

Po prostranstvih Peruja

Dr. Drago Kladnik je predstavil svoje potovanje po Peruju, ki ga je 
opravil pred leti. (Foto: Primož Vajdl)

V okviru planinskih večerov, ki 
jih nazarski planinci organizira-
jo v gradu Vrbovec, so 16. januarja 
gostili geografa dr. Draga Kladni-
ka, ki je zaposlen na Geografskem 
inštitutu Antona Melika. Obiskoval-
cem večera je predstavil svoje po-
tovanje po latinsko ameriški drža-
vi Peru.

DRŽAVA INKOV, KI LEŽI NA 
VISOKI NADMORSKI VIŠINI

Peru je država, za katero je zna-
čilna visoka nadmorska višina, 
mesto La Rinconada, kot najviš-
je ležeče mesto na svetu, se naha-
ja na 5.100 m. n. v. Ta južnoameri-
ška država je znana tudi po prvo-

PESTRA KULINARIKA 
IN ŠTEVILNE NARAVNE 

ZNAMENITOSTI
Kladnik je predstavil še perujsko 

gospodarstvo, ki bazira na kme-
tijstvu. Njihova glavna specialite-
ta so žitarice, ki jih zaradi pomanj-
kanja vode gojijo na posebnih te-
rasah. Za Peru so značilne tudi šte-
vilne naravne lepote. Odlikujejo ga 
slikoviti vrhovi andskega gorovja, 
pragozdovi ob reki Amazonki, jeze-
ro Titikaka, katerega vodna gladi-
na je višje od Grossglocknerja, šte-
vilne doline, kjer gnezdijo kondorji, 
in še mnoge druge. 

Primož Vajdl

tnih prebivalcih Inkih. Njihova iz-
jemna arhitektura se kaže v mes-
tih Machu Pichu in Cuzco. V času 
evropskih osvajanj so Peru naseli-

li evropski priseljenci, kar se zdaj 
odraža v prebivalstvu. Slednji so 
po večini mešanci Inkov in evrop-
skih priseljencev.

DIJAKI I. GIMNAZIJE V CELJU MED TEKMOVALCI ENEGA NAJTEŽJIH MATEMATIČNIH TEKMOVANJ

V ekipi tudi Zgornjesavinjčan Jaka Vrhovnik

Mozirjan Jaka Vrhovnik (desno) se je uvrstil v matematično ekipo, ki 
bo zastopala Slovenijo na mednarodni matematični olimpijadi.

Trije dijaki I. gimnazije v Celju, 
Jaka Vrhovnik, Luka Horjak in 
Lovro Drofenik, so se kvalificirali 
v štiričlansko matematično ekipo, 
ki bo zastopala Slovenijo na letoš-
njem Romanian master of mathe-
matics – RMM. Gre za eno najzah-
tevnejših svetovnih srednješolskih 
tekmovanj v matematiki. 

Štirje najboljši tekmovalci se na 
državnem nivoju izbirajo na podla-
gi izbirnega testa in dodatnih kva-
lifikacij za »master«, na katerih so-

delujejo dijaki vseh štirih letnikov 
gimnazij in srednjih šol. Letos tako 
kar trije od štirih izbrancev prihaja-
jo iz I. gimnazije v Celju.

Mozirjan Jaka Vrhovnik se je že la-
ni kot dijak prvega letnika uvrstil v eki-
po za Srednjeevropsko matematično 
olimpijado na Poljskem, letos pa mu je 
uspel tudi preboj v sam vrh. Tekmova-
nje bo potekalo v Bukarešti v Romuni-
ji med 20. do 25. februarjem. 

Tatiana Golob, 
fotodokumentacija JV
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ZAVOD STANISLAVA GORNJI GRAD

Čarobni december privabil 22 razstavljavcev in ustvarjalcev

Razstavljavci in ustvarjalci so dobili pisne zahvale za sodelovanje na Čarobnem decembru v 
Zavodu Stanislava. (Foto: Štefka Sem)

V sredo, 23. januarja, je na gornjegrajski šo-
li potekala zaključna prireditev, na kateri so raz-
stavljavci in ustvarjalci Čarobnega decembra v 
Zavodu Stanislava prejeli zahvale. 22 društev in 
posameznikov je soustvarilo Čarobni december 
s svojimi izdelki ali zbirateljskimi predmeti. 

Sodelovanje zbirateljev je izjemnega pome-
na za ohranjanje kulturne dediščine za celotno 
Slovenijo in hkrati motivacija ustvarjalcem roč-
nih del, da se s svojimi stvaritvami čim bolj prib-
ližajo enotni predstavitvi naše polpretekle zgo-
dovine, je povedala povezovalka programa mag. 
Margareta Atelšek. Prostore Zavoda Stanislava 
so namreč krasile jaslice in različne zbirke pred-
metov, povezane z božičnimi prazniki. Med temi 
so bile razglednice, vizitke, angelčki, glinene hi-
ške, vezeni prti, prtički, okraski in še marsikaj. 

SODELOVANJE TREH ORGANIZACIJ
Gornjegrajski šolarji so pod vodstvom Mije 

Pilko pripravili prijeten program, v katerem so 
nastopili mladinski pevski zbor ter sestri harfist-
ka Aja in violinistka Daša Urlep. Utrinke raznih 
dejavnosti sta na stojnici poleg zavoda pripravi-
li Osnovna šola Frana Kocbeka in DEOS Center 
starejših Gornji Grad, ki sodelujeta z zavodom. 

Vse tri organizacije dokazujejo, kako uspeš-
no je lahko medgeneracijsko sodelovanje, kjer v 
ospredje stopajo izkušnje in znanje starejših in 

mladostna zagnanost mladih, upanje starejših, 
da njihovi dosežki ne bodo pozabljeni, in želje 
mladih, da bi izkušnje starejših lahko po svoje 
»reciklirali« in uporabili svojemu času primerno. 

OHRANJANJE DEDIŠČINE
O pomenu sodelovanja med generacijami, ohra-

njanju običajev in zgodovine so spregovorili ravna-
teljica mag. Blanka Nerad, direktorica centra Bar-
bara Virant in župan Toni Špeh. Zahvale je podeli-
la lastnica in vodja zavoda Zdenka Zakrajšek.

Štefka Sem

Popravek informacije
V 4. številki Savinjskih novic je v Bodici 

tedna napačno navedeno, da je lovska pre-
ža na Vivodniku na Menini last Lovske dru-
žine Gornji Grad. Za razgledni stolp skrbi 
Planinsko društvo Gornji Grad. 

Marija Šukalo
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Iščemo stare 
fotografije

Iz zapisov 
Aleksandra Videčnika

Zgodovina in narodopisje

Mozirska šola

Zahvaljujoč šolski kroniki, ki jo je leta 1896 
pričel pisati znani sadjarski pospeševalec in 
šolski upravitelj Franc Praprotnik, je mogoče 
natančno orisati razvoj šolstva v Mozirju. Prap-
rotnik je bil velik narodnjak in je kroniko že tak-
rat pisal slovensko, medtem ko so drugod pisali 
podobne uradne zapise v nemškem jeziku.

ZASLUGE MARIJE TEREZIJE IN JOŽEFA II.
Prosvetljevanje ljudstva je v avstrijskem ce-

sarstvu učinkovito pospešila cesarica Mari-
ja Terezija, ki je iz Nemčije povabila Ivana Fe-
lbingerja, da je za avstrijske razmere načrto-
val šolstvo. Decembra 1774 je cesarica potrdi-
la splošni red za ljudske šole, ki je med drugim 
predvideval ustanovitev ljudskih šol v vseh tr-
gih in mestih cesarstva. Po smrti Marije Tere-
zije je njen sin Jožef II. nadaljeval prizadevanja 
za uvajanje osnovnega šolstva in izdal vrsto 
ukrepov, ki so uresničevali načela občega šo-
lanja mladih.

PRVA REDNA ŠOLA V MOZIRJU
V Mozirju je prišlo do ukaza, da se mora usta-

noviti šola, leta 1783. Treba je takoj povedati, da 
je Mozirje že prej imelo župnijsko šolo, ki je de-
lovala v nekdanji kaplaniji nad utrjenimi vra-
ti v cerkveni tabor. Domnevamo lahko, da je 
takšno šolstvo v trgu obstajalo že kakih sto let 
pred uvedbo rednega šolstva, zanesljivih virov 
za takšno trditev pa ni. Omenjena šola je pos-
krbela za temeljna znanja — branje, pisanje in 
veronauk.

PRVI UČITELJ FRANC HOFBAUER
V tistih časih je bilo v krajih, kot je bilo Mo-

zirje, le malo tako omikanih ljudi, da bi bili kos 
učiteljskemu poklicu, zato je očitno, da so v le-
tih 1783-1787 učili še duhovniki v kaplaniji, kajti 
prvi učitelj Franc Hofbauer iz Slovenj Gradca je 
prevzel posle šele leta 1787. Bil je Slovenec in ni 
povsem upošteval zapovedi, da je treba v šolah 
učiti izključno v nemščini. To dokazuje tudi prvi 
učbenik, ki ga je napisal leta 1795. V njem na-
mreč najdemo dvojezično vsebino, vzporedne 
slovenske in nemške izraze. 

TEŽAK MATERIALNI POLOŽAJ UČITELJEV
Franc Hofbauer je moral, da bi se lahko pre-

življal, delati še marsikaj drugega. Poleg učite-
lja je bil cerkovnik, orglar in pozneje tudi upravi-
telj posestva Brdce. To dokazuje, da je bil gmotni 

položaj učitelja vse prej kot rožnat. Kot cerkov-
nik in orglar je imel pravico do žitne bere, takrat 
tudi v Šmihelu, Belih Vodah in Nazarjah. Pozne-
je so bili učitelji še na slabšem, saj so jim ukini-
li pravico do bere. Za redno plačo so šteli učni-
no, ki so jo starši plačevali za šolanje otrok, ker 
pa je teh bilo malo, je bil ta dohodek učitelja za-
nemarljiv. Seveda so bili pomožni učitelji plača-
ni še slabše.

PRVA UČILNICA V UČITELJEVI HIŠI
Prva »šolska izba« je bila v hiši učitelja Hof-

bauerja. Hiša še danes stoji nasproti Juriča. 
Šolska soba je bila v prvem nadstropju, pros-
tora pa je bilo za kakih 20-30 učencev. Učitelj 
Hofbauer je dobil od krajevne šolske oblasti 
najemnino.

SLABO ZANIMANJE ZA REDNO ŠOLO
Razpoložljivi viri poudarjajo slabo zanimanje 

za redno šolo. Za primer lahko povemo podatke 
o obisku leta 1839, ko je bilo rednih učencev 55, 
medtem ko je v nedeljski šoli obiskovalo pouk 
99 učencev. To pomeni, da so starši otroke raje 
pošiljali v nedeljsko kot v vsakodnevno šolo. To 
stanje se je izboljšalo šele po letu 1864. 

RAZLOGI ZA SLAB OBISK POUKA
Kot lahko razberemo iz takratnih šolskih re-

dov, je bilo poučevanje v prvih šolah le v nem-
škem jeziku. To je seveda pomenilo veliko pre-
preko pri razumevanju pouka, saj ljudje - razen 
nekaj izjem - niso znali nemščine. Torej je iska-
ti glavni vzrok v tem in manj v nenaklonjeno-
sti staršev do izobraževanja otrok. Seveda je v 
kmečkem predelu šolskega okoliša vplivalo na 
razne pojave izostajanja iz šole tudi to, da so ot-
roke zelo zgodaj pritegnili k delu, vendar pa že 
navedene številke kažejo, da se je stanje glede 
šolskega obiska bistveno spremenilo po tem, ko 
je bilo po letu 1845 dovoljeno poučevati otroke v 
materinem jeziku.

NOVO ŠOLSKO POSLOPJE
Kljub vsem začetim težavam je med ljudmi 

vendarle prevladalo prepričanje, da je prosvet-
ljevanje otrok pomembno, in tako se je kmalu 
pokazalo, da je šolski prostor v Hofbauerjevi hi-
ši pretesen. Zato je župnik Anton Zajringer (Sa-
iringer) ob pomoči kaplana Jakoba Paltaufa 
pričel z gradnjo novega šolskega poslopja. Le-
ta 1833 so podrli nekdanjo Markatenderjevo ko-
čo, ki je stala na mestu današnje stavbe, v ka-
teri je slaščičarna, hkrati pa so porušili kaplani-
jo (utrjen vhod v cerkevni tabor) in tam postavili 
novo, dvonadstropno stavbo. Pri tem so mnogo 
pomagali prebivalci. V novozgrajeno hišo se je 
vselil kaplan in tudi šola je tam našla ustreznej-
še prostore brezplačno. 

ŠOLSKI OKOLIŠI
Sprva šolskega »okrožja« niso točno dolo-

čili. Veljala je svobodna odločitev staršev, ali 
so otroke šolali ali ne. Seveda se je na ta na-

čin krog šolarjev zožil na določene imovitejše 
kroge in predvsem tržane. Šele leta 1837 so z 
ukazom odločili, da je treba šolske okoliše na-
tančneje opredeliti. Pri tem je veljalo nače-
lo oddaljenosti od šole. Tako otroci, ki so imeli 
več kot pol ure hoda do šole, niso bili med šol-
skimi obvezniki.

Uvedli so šolske popise otrok in zadolžili up-
ravitelje šol za strogo izvajanje šolske obvezno-
sti, tudi za ceno kazni tistim, ki otrok niso poši-
ljali v šolo, če so bili za to sposobni. Tako je bi-
lo v Mozirju troje šolskih okolišev, namreč za šo-
lo Mozirje, šolo Šmihel in pozneje za šolo Lepa 
Njiva.

ŠOLSKE OBLASTI
Med vladavino cesarja Franca Jožefa I. 

(1848-1916) so predali vodstvo in nadzor nad 
šolstvom cerkvenim oblastem. Od leta 1864 so 
delovali šolsko cerkveni opravilni odbori, ki so 
v celoti skrbeli za delovanje šole. Tu velja ome-
niti zanimivo nalogo šolskega »oglede«. To so 
bili ljudje, ki so v kraju veljali za zelo ugledne, 
imeli pa so nalogo skrbeti za šolsko poslopje 
in - kot je zapisano v prvem delu šolske kro-
nike -, »da je po svoji moči v sporazumljenji z 
učiteljstvom pouk pospeševal«. Prvi znani mo-
zirski šolski »ogleda« je bil Vincenc Hofbau-
er (1839-1847).

Nadaljevanje prihodnjič.

Utrinek s tekme v smučarskih skokih za 
memorial Franca Naraločnika na Ljubnem 
ob Savinji leta 1987. Ob vznožju skakalnice 

se je zbralo okoli 500 gledalcev. 
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DEOS CENTER STAREJŠIH GORNJI GRAD

Proslavili 16 let od prihoda prvih stanovalcev

Stanovalci in direktorica centra Barbara Virant (levo) ter nekdanja direktorica Francka Voler 
(foto: Štefka Sem)

V gornjegrajskem centru starejših so prazno-
vali 16-letnico odprtja centra in prihoda prvih 
stanovalcev. Ob tej priložnosti so v goste pova-
bili duo Peti as, stanovalce pa sta pozdravili kar 
dve direktorici, sedanja Barbara Virant in upo-
kojena Francka Voler. Le-ta se v center še ved-
no rada vrača in se je z enim od stanovalcev tu-
di zavrtela ob zvokih glasbe.

DRUŽENJE OB GLASBI
Praznovanje obletnice je vedno priložnost, da 

se tako zaposleni kot stanovalci družijo in pove-
selijo. Daniela Fužir in Andrej Pečnik sta igrala 
in prepevala različne zvrsti glasbe, prav gotovo 
pa sta stanovalce najbolj pritegnila z domačimi, 
vsem znanimi narodno-zabavnimi skladbami, 
pri katerih so se jima pridružili s prepevanjem.

NEKDANJA DIREKTORICA V CENTRU ŠE 
VEDNO KOT DOMA

Da bi ta dan in vse naslednje preživeli zdra-
vi in nasmejani, jim je zaželela Barbara Virant. 

Pozdravila jih je tudi Francka Voler, ki je priznala, 
da se je tam tako udomačila, da jih je ob odhodu 
v pokoj težko zapustila. Z njimi je delila srečo in 

skrbi in po toliko letih druženja s stanovalci se v 
centru še vedno počuti kot doma.

Štefka Sem

65-LETNICA MALE MATURE V MOZIRJU

Prepustili so se spominom na leta šolanja

V Mozirju se je ob jubileju zbralo osem od še živečih 16 sošolcev. (Foto: Ciril M. Sem)

Nekaj nekdanjih sošolk in sošolcev, dijakov 
nižje gimnazije, ki so končali šolanje leta 1953, 
se je zbralo in proslavilo 65-letnico male matu-
re. Od danes še živečih 16 sošolcev se jih je v 
Mozirju zbralo osem. Tudi tokrat so prevladale 
ženske. Prišlo jih je pet in trije fantje. 
OBUDILI SPOMINE NA LETA DRUŽENJA V ŠOLI

Prepustili so se spominom na leta, ko so se 
začeli šolati, kako so se šolali in kaj so se izšola-
li. Pomenili so se, kako so si začeli ustvarjati živ-
ljenja po različnih krajih, kako so si ustanavlja-
li družine in vsakodnevno življenje v raznih kon-
cih Slovenije. Ozrli so se v preteklost, ki za nji-

hovo generacijo predstavlja posebnost in se naj 
ne bi nobeni nikoli več ponovila.

IZREDNO POMANJKANJE
Večina je začela hoditi v šolo tri mesece po 

koncu druge svetovne vojne. Dežela je bila med 
vojno vsa razrušena in razdejana. Vladalo je iz-
jemno pomanjkanje vsega. Ni bilo nobene opre-
me niti življenjskih potrebščin. Ni se moglo do-
biti zaposlitve, s tem pa ni bilo zaslužka. 

VČASIH SO LEPŠE PISALI
Ne glede na pomanjkanje so začeli s šola-

njem. Dobili so šolske potrebščine, ki so še ob-
stajale iz davne preteklosti. Za pisanje so do-

bili tablice, kamenčke za brisanje in gobice iz 
morskih spužev. Da bo mladež vedela, da tabli-
ce niso sedanja iznajdba. Imajo že zelo dolgo 
tradicijo, le da so se v izvedbi spremenile. Se-
danje imajo ekran, po katerem ne pišejo s ka-
menčkom, ampak drsajo s prsti. Če se kaj naro-
be napiše, lahko zadevo zlahka pobrišejo, nek-
daj pa so napake z gobico z malo vodice izbri-
sali. Razlika med generacijami je v tem, da so se 
včasih naučili lepše pisati.

NIŽJO GIMNAZIJO KONČALO 27 ŠOLARJEV
Tisti, ki so leta 1949 končali šolanje na osnov-

ni šoli v Mozirju, Nazarjah, Rečici ob Savinji, Boč-
ni in Letušu, so se vpisali v 1. razred štiriletne 
nižje gimnazije na Brdcah. En dijak je prišel tudi 
iz Solčave. Bilo jih je veliko, toda že po prvem in 
drugem letu jih je precej zapustilo šolanje. Tret-
ji letnik je začelo še 30 dijakov, šolo pa končalo 
15 deklet in 12 fantov. V tistih časih je veljalo, da 
si je tisti, ki je končal malo maturo, pridobil pra-
vico pisati s » penkalom.«

NA RAZLIČNE KONCE PO SLOVENIJI
Šolanje v domačem okolju je bilo s tem kon-

čano, razšli so se na različne konce po Sloveni-
ji. Nekateri so nadaljevali šolanje na višji gimna-
ziji v Celju. Ti so potem nadaljevali študij na Uni-
verzi v Ljubljani, drugi so se raztepli po različnih 
srednjih šolah v Mariboru, Kranju, Celju itd. Dva 
pa sta se podala na morje široka pota v Pulj na 
srednje vojno pomorsko in tehniško šolo.

SJ
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ISKRICA

Otroke razveselil težko 
pričakovani sneg

Kobila Tara na poligonu v Šmartnem ob Dreti, »za volanom« pa 
jezdec Matija Zakrajšek (foto: DK)

Snega se navadno najbolj raz-
veselijo najmlajši. V Šmartnem ob 
Dreti so se običajnim zimskim ra-
dostim pridružile nove. Vleko sani 
so otroci namesto staršem zaupa-
li kobili. Užitek je bil nepopisen, saj 
so lahko tudi jahali.

Ob zaključku norenja in uživanja 
je sledil topel čaj s sladkim prigriz-
kom. Njihova štirinožna prijatelji-
ca Tara si je za svoj trud prav ta-
ko prislužila nekaj jabolk in suhe-
ga kruha.

Marija Šukalo

V Vrbju postavili 
drsališče

Na prireditvenem prostoru v Vrbju na Ljubnem 
ob Savinji bo s 5. februarjem, ko bo zaživelo dr-
sališče, postalo zelo živahno. V Turističnem dru-
štvu Naš kraj so se odločili popestriti zimske de-
javnosti s postavitvijo drsališča, ki bo delovalo do 
2. marca. Drsanje je za vse občane brezplačno, 
prav tako je brezplačna izposoja drsalk za otroke, 
za odrasle je izposoja drsalk plačljiva.

ŠS

SNEŽNI GRADOVI KRALJA MATJAŽA

Zgornjesavinjski županji pomagali graditi 3. os 

Ekipa črnjanske županje, v kateri sta bili tudi Katarina Prelesnik (spredaj druga z leve) in 
Ana Rebernik (v sredini) pri gradnji 3. osi ni pozabila niti na predor. 

(Fotodokumentacija Občine Solčava)

Črnjani so pripravili tradicionalno, že 27. prire-
ditev gradnje snežnih gradov in drugih skulptur. 
Letos je bilo tridnevno dogajanje prvič presta-
vljeno iz Podpece v Črno na Koroškem. Med po-
vabljenkami črnjanske županje Romane Lesjak 
sta bili tudi obe zgornjesavinjski županji. S skup-
nimi močmi so iz snega zgradile cesto, ki jo dr-
žava obljublja že desetletja in ki jo obe regiji še 
kako potrebujeta. 

ZGRADILE 3. RAZVOJNO OS
Lesjakova se je v družbi županje Dravogra-

da Marijane Cigale, županje Solčave Katarine 
Prelesnik in županje Rečice ob Savinji Ane Re-
bernik tudi sama pridružila graditeljem. Odloči-
le so se, da bodo zgradile 3. razvojno os, če že 
državi to očitno ne uspeva. 

Koroška hitra cesta je bila na snežnem poligo-
nu priljubljena tematika. Tudi izpod rok ekipe ko-
ordinatorja Mladinske iniciative za 3. razvojno os 
Aljaža Verhovnika je nastala črnjanska obvozni-
ca. Prireditev je po nekaterih ocenah ta dan na 
prizorišče privabila okoli 5 tisoč obiskovalcev. 

Marija Lebar
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SMUČARSKO TEKMOVANJE GASILCEV NA GOLTEH

Boža in Primož Jelšnik zelo uspešna na regijski tekmi

Boža in Primož Jelšnik iz PGD Šmartno ob Dreti z medaljami, v 
sredini poveljnik Gasilske zveze Zgornje Savinjske doline Miro 

Brezovnik (foto: Jože Miklavc)

Na tradicionalnem, 4. tekmoval-
nem srečanju slovenskih gasilcev 
smučarjev na Golteh se je v sobo-
to, 19. januarja, ob obeležitvi dne-
va snega zbralo več kot 140 tek-
movalcev – od pionirje do vetera-
nov. Hkrati se je pomerilo okrog 
60 tekmovalcev na 13. veleslalo-
mu Savinjsko-šaleške regije. Obe 
prireditvi so v sodelovanju z druž-
bo Golte organizirali člani vodstev 
Gasilske zveze Zgornje Savinjske 
doline, gasilskega poveljstva Sa-
ša regije ter Gasilske zveze Slove-
nije (GZS).
ZELO USPEŠNA BOŽA IN PRIMOŽ 

JELŠNIK
Na progi Blatnik, ki je bila ob 

mrzlem in oblačnem vremenu zah-

PGD Šmartno ob Dreti. Tekmovala 
sta v imenu društva in domače ga-
silske zveze. Oba sta ubranila ena-
ki uvrstitvi tudi v absolutni konku-
renci na ravni GZS, kar je nedvom-
no lep uspeh v konkurenci tekmo-
valcev iz 32 društev. 

ČESTITKE VODSTVA GASILCEV
Ob zaključku so gasilce smučar-

je pozdravili in jim čestitali k dob-
rim rezultatom predstavniki orga-
nizatorjev na čelu s predsednikom 
in poveljnikom domače zveze, Jan-
kom Žuntarjem in Mirom Brezov-
nikom. Ob podelitvi kolajn in poka-
lov sta sodelovala tudi predsednik 
GZS Janko Cerkvenik in poveljnik 
Franci Petek. 

Jože Miklavc

tevna tudi zaradi obilice novega 
snega, je tekmovalo 136 veleslalo-
mistov. Na regijski tekmi, ki je pote-

kala hkrati na isti progi, sta se na 1. 
mesti uvrstila Boža Jelšnik (člani-
ce B) in Primož Jelšnik (člani B) iz 

CELONOČNO SNEŽENJE PREPREČILO IZVEDBO POLICIJSKE TEKME

Vsaka preprečena poškodba odtehtala tvegano tekmovanje

Da so bili pogoji za tekmovanje zares 
problematični, je menil tudi Janko 

Podkrižnik, eden od postavljavcev proge. 

Na svetovni dan snega je prav sneg na Golteh 
onemogočil tekmovanje več kot 400 policistom 
in pripadnikom Združenja Sever. Ti so se zbra-
li v doslej rekordnem številu na državnem pr-
venstvu slovenske policije ter 7. državnem pr-
venstvu Zveze policijskih veteranskih društev 
Sever. 

PREVEČ SNEGA ZA TEKMO
Zaradi obilnih snežnih padavin v noči iz 17. 

na 18. januar je na območju tekmovalne proge 
Blatnik namedlo okrog pol metra novega, suhe-
ga snega, kar kljub trudu pripravljavcev ni omo-
gočilo varne izvedbe tekme. Predstavniki druž-

be Golte, postavljavci proge Timing Golte in na-
ročnik priprave tekmovališča so se odločili, da 
tekmovanje odpovedo. 

SKUPNA ODLOČITEV
Predstavnik organizatorjev mag. Darko Re-

penšek je dejal, da so po preizkušanju proge 
kaj kmalu prišli do spoznanja, da je bilo edi-
no odgovorno ravnanje preprečiti nastanek 
poškodb tekmovalcev. Takšnemu mnenju sta 
pritrdila dežurni zdravnik Franci Cesar in 
Slavko Šmigoc, eden od neposrednih orga-
nizatorjev. 

Tekst in foto: Jože Miklavc

DAN SNEGA NA GOLTEH

Preklic osrednjega programa le dan pred tem

Elanovci so na dan snega predstavljali in 
ponujali nov program njihovih smuči. 

Za soboto, 19. januarja, predvideno obelež-
je svetovnega dneva snega v smučarskem sre-
dišču na Golteh, kjer bi naj goste zabaval pevec 
slovenske glasbene scene Vili Resnik, števil-
ne snežne igre pa bi vodil Franci Podbrežnik 
– Solčavski, je bilo okrnjeno prav za nastope v 
živo in razvedrilne animacije na smučeh na ma-
lem snežnem poligonu. 

PREDSTAVITEV ELANOVIH 
SMUČI

Prireditev so odpovedali, uresničena je bila le 
predstavitev novega programa smuči Elan, kjer 
je veliko število naključnih smučarjev in obisko-

valcev hotela Golte preizkusilo novejše modele 
smuči in pridobilo informacije o možnem naku-
pu. Elanovci so bili zadovoljni z odzivom, manj 
pa prav na svetovni dan snega v soboto maloš-
tevilni mladi obiskovalci. 

MALČKI IZKORISTILI 
PETEK

So pa dan pred tem, v petek napolnili ograje-
no smučišče številni malčki z vzgojitelji iz vrtcev 
ter starši. Izkoristili so dan po obilnem nočnem 
sneženju iz četrtka na petek ter privoščili otro-
kom snežne radosti v bližini hotela. 

Tekst in foto: Jože Miklavc
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(Foto: BR)

ALPINISTKA ANJA PETEK

Visoko v gorah čuti hvaležnost in se zaveda, da stvari niso 
samoumevne

Anji Petek je nesreča spremenila življenje. 
Dala ji je energijo, da premaguje nove 

izzive. (Foto: Štefka Sem)

Anja Petek je 24-letna študentka pedagogi-
ke in andragogike, ki obožuje planine, plezanje, 
gorsko kolesarjenje in gorski tek. V kratkem bo 
diplomirala, navdušuje pa jo družinska terapija, 
zato razmišlja o nadaljevanju študija. Doma je 
na veliki kmetiji Petek v Tiroseku, kjer se ukvar-
jajo z živinorejo, oddajo in predelavo mleka ter 
turizmom. Na kmetiji rada pomaga pri vsakem 
delu. Pri košnji je staknila poškodbo, zaradi ka-
tere sedaj vsak prosti trenutek izkoristi za od-
hod v gore, saj se zaveda, da so stvari minljive 
in da moramo poslušati sebe – zdaj.

NESREČA PRINESLA NOVE IZZIVE
Pred dobrimi tremi leti si je Anja pri košnji 

s kosilnico hudo poškodovala nogo. Napoved 
zdravnikov ni bila najbolj obetavna. Dali so ji 
vedeti, da bo lahko zadovoljna, če bo hodila z 
opornico, na pretirano plezanje pa naj kar po-
zabi.

Med dolgotrajnim okrevanjem se je odloči-
la, katere izzive želi premagati, če bo le zmogla 
hoditi. Njena trma in velika želja po normalnem 
življenju ter upanje in zaupanje v Božjo pomoč 
so naredili svoje. Anja se je po nesreči povzpela 
na sedemtisočak, opravila z Adventure race, tu-
di pony kolo je gnala na Vršič s takšno vnemo, 
da je bila nad nepričakovanim končnim izidom 
več kot presenečena.

S KOM GREM JAZ V GORE?
Zgodba o sedemtisočaku Leninov vrh je še 

posebej zanimiva, saj je vrh osvojila z legen-
dama slovenskega alpinizma Marijo in Andre-
jem Štremfljem. Po tem, ko je ves čas šolanja 
pridno delala in varčevala štipendijo, je želela 
ta denar porabiti za nekaj posebnega. Slučaj-
no je naletela na oglas za vodeno turo na Pe-

ak Lenin s Štremfljevima in hitro začutila, da je 
to tisto pravo.

O Štremfljevih ni vedela nič več kot le to, da 
sta alpinista. Ko je v knjigi Alpski bojevniki, ki 
dobro opisujejo zgodovino slovenskega alpiniz-
ma, razbrala, da sta to legendi alpinizma, je raz-
mišljala tudi o tem, da bi odpovedala sodelova-
nje, saj se je enostavno ustrašila in pomislila, da 
se ne zaveda, v kaj se spušča.
NA SEDEM TISOČ METRIH JE VSAK KORAK TEŽAK

Po prvem srečanju z njima se je takoj počuti-
la sprejeto in vedela je, da je v zanesljivih rokah, 
hkrati se je začela pošteno telesno pripravljati. 
Več mesecev je tedensko načrtno nabirala kon-
dicijo na različne načine in trud je bil poplačan, 
ko je brez posebnih težav stala na vrhu 7.134 me-

trov visokega Peak Lenina, ki leži na meji med 
Kirgizijo in Tadžikistanom. Všeč ji je bilo, saj je 
na poti proti vrhu spoznavala, kako pomembne 
so po vzponih vrnitve v nižji bazni tabor, kako 
pomembna je aklimatizacija in kako težak zna 
biti vsak korak na tako visoki nadmorski višini.
ZGORNJESAVINJSKI ŽELODEC NA VIŠINI JE ŠE 

BOLJŠI
Vrh so osvojili v dvanajstih dneh. Vreme je bi-

lo neverjetno lepo, če odmisli močne sunke ve-
tra in nepredstavljiv temperaturni minus. Bil je 
krasen razgled, a prva misel na vrhu po tem, ko 
se je zavedela, kje stoji, je bila, da je treba še na-
zaj v dolino. Zato si pred vrnitvijo v bazni tabor 
niso dovolili kakšnega posebnega vzhičenja, to 
je sledilo, ko so bili na varnem.

Štremfljevima je bilo z Anjo lepo na odpravi, 
še posebej sta si zapomnila zgornjesavinjski že-
lodec, ki ga je nesla s sabo, jedli so ga na višini 
prek šest tisoč metrov. Nepozabna izkušnja za 
vse. Nepozabna je bila tudi sama Kirgizija.

51 AVANTURISTIČNIH UR
Lani se je Anja skupaj s tremi fanti podala na 

Race adventure. V družbi gorskega reševalca 
Mateja Špeha in članov ekipe Matije Zupana 
in Matjaža Žilavca se je podala na 350-kilome-
trsko avanturo, sestavljeno iz šestih disciplin. 
Gorski tek in gorsko kolesarjenje, pohodništvo, 
plezanje, jamarstvo in veslanje, vse te discipli-
ne so bile vključene in njihovi ekipi je uspelo pot 
premagati v 51-tih urah. Drugo mesto so osvoji-
li tako rekoč brez spanja. Anja se je na odpravo 
kondicijsko pripravljala, a je priznala, da je zanjo 
konec koncev 90 odstotkov v glavi in da se vse 
da, če si na to psihično pripravljen. 

Štefka Sem

SVETOVNI POKAL V LOKOSTRELSTVU V FRANCIJI

Tim Jevšnik deveti med mladinci 

Mladinec Tim Jevšnik je na tekmi 
svetovnega pokala dosegel 9. mesto. 
(Fotodokumentacija TJ)

V manjšem mestu Nimes na jugu Francije 
vsako leto poteka eno od petih najpomembnej-
ših tekmovanj v dvoranskem lokostrelstvu. Tok-
rat se je tekmovanja v Nimes-u udeležilo 17 slo-
venskih lokostrelcev. Član Lokostrelskega kluba 
Gornji Grad Tim Jevšnik je z zares lepim strelja-
njem dosegel visokih 584 točk (od 600) ter prav 
tako med mladinci, vendar v kategoriji sesta-
vljeni lok, dosegel 9. mesto. Izjemno streljanje je 
pokazal Žiga Ravnikar iz LK Kamnik, ki je zase-
del odlično drugo mesto v kategoriji mladincev 
(od 15 do 20 let) – olimpijski lok.

Ostala tekmovanja Indor world series poteka-

jo še v mestih Strassen, Macao, Rim, Seul, »veliki 
finale« pa v Las Vegasu. Teh dogodkov se ude-
ležujejo najboljši lokostrelci sveta, v Nimes jih 
je med 18. in 20. januarjem prišlo prek tisoč. Bil 
je pravi lokostrelski praznik, prisotni so bili proi-
zvajalci lokostrelske opreme, zaključne dvoboje 
najboljših je pred polnimi tribunami v živo pre-
našala televizija.

Štefka Sem
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7. TEKTONIK ULTRA TEK V ŠENTVIDU PRI STIČNI

Poznič Čeplakova pretekla 108 kilometrov

Bernarda Čeplak Poznič – Berny se je udeležila večdnevnega 
etapnega maratona Tektonik ultra tek.

Pred časom je v Šentvidu pri 
Stični potekal večdnevni etapni 
maraton Tektonik ultra tek. Med 25 
tekači je bila tudi Bernarda Čeplak 
Poznič – Berny iz Mozirja. Po bese-
dah ultramaratonke je trasa pote-
ka po krožni poti »Prijetno doma-
če« okrog Ivančne Gorice. 

TRIDNEVNO TRASO PRETEKLO 
PET DEKLET IN TRIJE MOŠKI
Prvi dan je pretekla 21 km in 

500 metrov višinske razlike, nas-
lednji 42 km in 1.200 m. v. r. ter 
zadnji dan 45 km in 1.400 m. v. r.. 
Od 25 udeležencev so celotno tri-
dnevno traso 108 kilometrov pre-

tekli pet deklet in trije moški ter 
premagali nekaj več kot 3 tisoč 
metrov višinske razlike. Tek ni bil 
tekmovalne narave.

VSE SE ZMORE, ČE SE HOČE
»Kljub temu, da sem s traso op-

ravila z lahkoto, sprva nisem verje-
la, da mi bo uspelo. Sem namreč ti-
pični cestni maratonec, ki ljubi rav-
nino. To pa je bilo nekaj čisto dru-
gega,« je izpostavila tekačica in ob 
tem ugotovila, da je pripravljena na 
Istrski maraton v aprilu in šesturni 
tek julija v Kranju. 

Marija Šukalo, 
fotodokumentacija BČP

KOŠARKARSKI KLUB NAZARJE

Ponovno v zmagovalnih tirnicah
Dvanajsti krog 3. slovenske ko-

šarkarske lige v skupini vzhod je 
v soboto prinesel tekmo v nazar-
ski športni dvorani med članskima 
moštvoma Nazarij in Bistrice. Po-
raz na domačem parketu proti Voj-
niku ni pustil posledic, saj so na-
zarski košarkarji začeli nov zma-
goviti niz v svoji dvorani z zmago 
77:70.

V TRETJI ČETRTINI VODILI ŽE ZA 
25 TOČK

Vloga favorita je na tekmi pro-
ti Bistrici bila izrazito na stra-
ni domače zasedbe, saj so gostje 
v letošnji sezoni dosegli zgolj dve 
zmagi. Po tretjo so prišli v Nazarje, 
vendar so domači košarkarji že do 
polčasa pokazali, kdo je gospodar 
na nazarskem parketu. V tretji če-

trtini je domača prednost znašala 
že 25 točk (62:37) in kazalo je, da je 
zmagovalec že znan.

ZA PREOBRAT PREMALO MOČI 
IN ČASA

Ponovno se je izkazalo, da je ko-
šarka nepredvidljiv šport, saj so go-
stje vztrajno topili razliko ter minu-
to in pol pred koncem zapretili z za-
ostankom zgolj 5 točk. Za popoln 

preobrat jim je zmanjkalo moči in 
časa. V domači ekipi je največ točk 
prispeval Primož Bitenc, in sicer 18.

Do konca prvega dela prven-
stva sta dve srečanji. Nazarčane 
čaka jutrišnje gostovanje pri Bra-
niku iz Maribora in nato 9. febru-
arja v zadnjem krogu doma gosti-
jo Radensko.

Roman Mežnar

ODBOJKARSKI KLUB KLS LJUBNO 

Zmaga v gosteh ob začetku drugega dela prvenstva
Ljubenske odbojkarice so dob-

ro začele drugi del sezone v 2. DOL 
vzhod, saj so na gostovanju v Celju 
zanesljivo premagale domačo eki-
po in osvojile pomembne tri točke.

ZMAGALE V VSEH TREH SETIH
V prvem setu so hitro povedle s 

4:0, a nato po lastnih napakah do-
pustile, da so domače igralke po-
vedle z 9:5. Po minuti odmora se 
je rezultat hitro spremenil v korist 
igralk KLS-a, ki so z odličnimi ser-
visi popolnoma onemogočile do-
mači napad in povedle s 17:10. V 
končnici seta so gostiteljice znova 
zaigrale boljše in nekoliko zmanj-
šale razliko, kaj več jim pa ni us-
pelo. 

Drugi set je bil izenačen do četr-
te točke, nato so Ljubenke stopnje-
vale svojo igro in ga zaključile se-
bi v prid. V zadnjem setu so še nap-
rej odlično igrale v polju in dobro 
servirale, večale razliko ter tekmo 
brez težav zaključile v svojo korist. 
Končni rezultat torej gladkih 3:0 
(25:22; 25:14; 25:12) za KLS Ljubno. 
S to zmago so ohranile šesto mes-
to na lestvici 2. DOL vzhod.

REZULTATI MLAJŠE EKIPE
Ekipa starejših deklic je prav ta-

ko igrala na turnirju v Celju in se 
vrnila s polovičnim izkupičkom. V 
prvi tekmi so doživele poraz pro-
ti Celjankam z 0:2 (17:25; 23:25), v 
drugi tekmi pa premagale ekipo iz 

Slovenske Bistrice z rezultatom 2:0 
(25:14: 25:12).

Ekipa za mini odbojko je gosto-
vala v Šempetru in kljub dobri igri 

zabeležila dva poraza z 0:3. Boljše 
so bile mlade igralke iz Braslovč in 
Šempetra.

Franjo Atelšek 
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GORSKO KOLESARSTVO 

Hrastnikova nova članica francoske ekipe

Monika Hrastnik je po novem članica 
francoske ekipe Dorval AM.

V januarju je najboljša slovenska gorska ko-
lesarka Monika Hrastnik z Lepe Njive podpi-
sala dvoletno pogodbo s francosko kolesarsko 
ekipo Dorval AM. Tam ji bodo nudili vse od ko-
lesa, priprav, opreme do prijav na tekme, kar je 
zanjo zelo dobro. Na tekmah bo zraven tudi njen 
fant Miran Vauh kot mehanik. 

ŽE SPOZNALA EKIPO
»Na prvih pripravah sem že bila v Franciji, 

kjer sem spoznala celo ekipo, in mislim, da se 
bomo imeli super. V ekipi nas je pet kolesarjev, 
trenutno smo na drugih pripravah v Barceloni,« 
je povedala zadovoljna Monika, za katero bo pri-

družitev uveljavljeni ekipi olajšala mnogo težav. 
SEZONA SE ZAČNE APRILA

»Ekipa Dorval AM je bila edina, ki mi je pisa-
la in bila pripravljena pomagati v takšni meri,« 
je povedala četrta na svetu, evropska in sloven-
ska prvakinja v gorsko kolesarskem spustu. Ko-
lesarska sezona se začne v aprilu, do takrat se 
bo naj športnica Zgornje Savinjske doline v letu 
2018 posvetila študiju in treningom.

Štefka Sem

NOGOMETAŠICA MANCA SUHOVERŠNIK

Najboljša na turnirju v Zagrebu

Manca Suhoveršnik je bila izbrana za 
najboljšo igralko in najboljšo strelko 

turnirja.

Mlada Mozirjanka Manca Suhoveršnik je 
pričela s treniranjem nogometa v Nogometnem 
društvu Mozirje. Kasneje se je udeleževala tre-
ningov s sovrstnicami v Škalah, trenutno pa 
brani barve Ženskega nogometnega kluba Ra-
domlje v kategoriji U17. Je tudi standardna čla-
nica prve enajsterice ženske državne reprezen-
tance U17. Tako v reprezentančnem kakor tudi 
klubskem dresu pridno polni mreže nasprotnic. 

NA TURNIR V FUTSALU V ZAGREBU
Ekipa ŽNK Radomlje v kategoriji U17 se je 

sredi januarja udeležila tradicionalnega turnir-
ja v futsalu v Zagrebu, ki ga organizira tamkaj-
šnji Ženski nogometni klub Agram. Organizator-
ji vsako leto povabijo ženske ekipe z območja 
nekdanje skupne Jugoslavije, torej vseh repub-
lik. Letos je Slovenijo zastopalo Radomlje. 

Dekleta so v skupinskem delu najprej remizi-
rala s hrvaško Breznico, nato pa s 6:0 premagala 
Pregrado in 4:0 še splitsko ekipo Marjan. V pol-
finalu so se srečala z ekipo domačink, ki jim je 
uspelo zmagati z rezultatom 2:1. Za tretje mes-
to so se nato Radomljanke pomerile z ekipo Re-
ka. Srečanje se je končalo brez zadetkov, zato so 
sledili kazenski streli. Uspešnejša so bila dekle-
ta iz Slovenije in Rečanke premagala z 2:0. En 
zadetek je prispevala tudi Manca Suhoveršnik.

NAJ IGRALKA IN NAJ STRELKA
Na koncu je turnir osvojil domači Agram, dru-

go mesto pa je osvojila ekipa Breznica. Ob poka-
lu za tretje mesto je Manca Suhoveršnik preje-
la še dve individualni nagradi, saj je bila izbrana 
za najboljšo igralko in najboljšo strelko turnirja.

Benjamin Kanjir

MLADINSKO SVETOVNO PRVENSTVO V NORDIJSKIH DISCIPLINAH

Mogel, Presečnik, Bombek in Osterc ekipno bronasti

Slovenska ekipa, (z leve) Mogel, 
Presečnik, Osterc in Bombek, 
je osvojila tretje mesto na 
svetovnem prvenstvu v Lahtiju. 

Lahti na Finskem je bil pretekli 
teden prizorišče mladinskega sve-
tovnega prvenstva v nordijskih di-
sciplinah. Na njem so nastopili tudi 
štirje smučarski skakalci SSK Ljub-
no ob Savinji BTC: Žak Mogel, Jer-
nej Presečnik, Medard Brezovnik 
in Jan Bombek. Poleg njih je nasto-
pil še član velenjskega skakalnega 
kluba Aljaž Osterc. 

Četverica, v kateri ni nasto-
pil Brezovnik, je na ekipni tekmi 
osvojila bronasto medaljo, med 
posamezniki pa je bil Mogel pe-

ti in Presečnik osmi, Brezovnik 18. 
in Osterc 19. Na mešani ekipni tek-
mi, na kateri so Slovenijo zastopa-
li Katra Komar, Aljaž Osterc, Jerne-
ja Brecl in Žak Mogel, so osvojili 
peto mesto. S skakalci je v Lah-
ti potoval tudi klubski trener Mi-
ha Sušnik. 

Štefka Sem
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TEKMA SVETOVNEGA POKALA V SMUČARSKIH SKOKIH ZA ŽENSKE

Križnarjeva ponovno odlična

Na Ljubnem ob Savinji delajo vse, da bo vse pripravljeno na kar 
tri tekme svetovnega pokala v smučarskih skokih za ženske. 

(Fotodokumentacija ljubno-skoki.si)

Pretekli konec tedna so s smu-
čarskimi skoki nadaljevala dekleta. 
V romunskem Rašnovu so nasto-
pile tudi štiri Slovenke. Na sobotni 
tekmi je Nika Križnar osvojila odlič-
no peto mesto, njen uspeh so zao-
krožile Urša Bogataj z 12., Maja Vtič 
z 19. in Špela Rogelj z 21. mestom. 
Križnarjeva je na nedeljski tekmi 
končala na odličnem šestem mes-
tu, Bogatajeva na 14. Rogeljeva na 
18. in Vtičeva na 20. mestu. 
KRIŽNARJEVA NAPREDOVALA NA 

8. MESTO
V tekmah svetovnega pokala je 

Nemko Katharino Althaus s prvega 

mesta izrinila Norvežanka Marlen 
Lundby, tretja je Juliane Seyfarth. 
Križnarjeva kot najboljša Sloven-
ka je z 11. mesta napredovala na 8. 
DRUGI VIKEND V FEBRUARJU NA 

LJUBNO
Tekme svetovnega pokala se že 

ta vikend nadaljujejo v avstrijskem 
Hinzenbachu, kjer se bosta ekipi 
znova pridružili Jerneja Brecl in Ka-
tra Komar. Že drugi vikend v febru-
arju pa bo moč tako naše orlice kot 
druge skakalke videti na Ljubnem 
ob Savinji, kjer organizatorji prip-
ravljajo pravi skakalni spektakel. 

Marija Šukalo

SVETOVNI POKAL V SMUČARSKIH SKOKIH

Timi Zajc v Sapporu osvojil drugo mesto in prvič stal na 
stopničkah

Timi Zajc Sappora in prvih stopničk ne bo nikoli pozabil. 
(Foto: SloSki)

Karavana smučarjev skakalcev 
se je pretekli konec tedna selila 
na Japonsko, v Sapporo, ki bo os-
tal nepozabno mesto za 18-letnega 
Timija Zajca. Le-ta je namreč tam 
prvič stal na stopničkah. Na ne-
deljski tekmi je osvojil drugo mes-
to, dan prej je bil šesti. Za prve sto-
pničke je moral priznati premoč le 
Stefanu Kraftu iz Avstrije, ugnal pa 
je serijskega zmagovalca te sezo-
ne Rjojuja Kobajašija. Postal je prvi 
tekmovalec, rojen v tem tisočletju, 
ki je stal na stopničkah v svetov-
nem pokalu.

IZŠLO SE JE PO ŽELJAH
»Tega dne ne bom nikoli poza-

bil. S skoki sem zelo zadovoljen, za-
to upam, da bom nadaljeval v ta-
kem slogu. V nedeljo sta mi uspe-
la zelo podobna konstantna sko-
ka. Po finalnem nastopu me je malo 
zaskrbelo, ker daljava ni bila vrhun-
ska, a se je na koncu vse izšlo po že-
ljah. V letošnji sezoni sem bil po prvi 
seriji že večkrat v odličnem položa-
ju za izjemen dosežek, a tega nisem 
izkoristil. Tokrat nisem bil prav nič 
nervozen,« je komentiral Zajc.

TRENERJA ZADOVOLJNA Z 
NAPREDKOM

»To je naša najuspešnejša tek-
ma v letošnji sezoni, prve stopnič-
ke in kopica uvrstitev med 10. in 20. 
mestom in pet v točkah, kar je od-
lično. Timijeve stopničke so že ne-
kaj časa visele v zraku, zelo dob-
ro je pripravljen, je med najboljši-
mi in samo vprašanje časa je bilo, 
kdaj se bo vse dobro izšlo – njego-
vi dobri skoki, pogoji in konkuren-
ca. To mu je danes tudi uspelo,« je 
povedal trener Gorazd Bertoncelj.  

Timijev klubski trener Miha 
Sušnik: »Na 15-ih tekmah je bil Ti-
mi le trikrat izven najboljše pet-

najsterice, od tega devetkrat med 
deseterico. Te stopničke iz Sappo-
ra so bile nekako pričakovane, kaj-
ti na veliko tekmah se jim je zelo 
približal, a manjkal je kanček sre-
če. Sedaj jih imamo in lahko smo 
presrečni. Prvi Štajerec s stopnič-
kami, prvi milenijec s stopnička-
mi ... Pred njim so novi izzivi. Prvič 
na letalnico, kmalu tudi na svetov-
no prvenstvo v Avstriji. Sedaj je 
lahko sproščen in zagotavljam, da 
vrhunske uvrstitve še pridejo.«

TIMIJEVEGA USPEHA VESELI 
TUDI V BTC-JU

Jože Mermal, predsednik uprave 
BTC d. d.: »Naši fantje so v vse boljši 
formi, kar je dobrodošlo za nasled-
nje tedne in za polete v Oberstdor-
fu. Imamo mlado in talentirano eki-
po in prav je, da smo bili potrpežlji-
vi, saj potem prihajajo tudi rezulta-
ti. Čestital bi Timiju za prve stopnič-
ke, za drugo mesto, kar je vrhunsko 
za tako mladega fanta. Stopničke so 
dišale že nekaj tednov, a všeč mi je, 
da je potrpežljiv, da ni neučakan in 
da ni razočaran, če se stvari ne iz-
idejo. Timi je zelo močan v svojem 
karakterju, poznam ga že dve le-
ti, tudi dve leti ga že podpiramo, pa 
tudi Žaka Mogla in skakalce v lju-
benskem klubu. 

Čestitke tudi strokovnemu šta-
bu in da ne pozabimo tudi našim 
mladim, ki so osvojili tretje mesto 
na svetovnem prvenstvu. To pome-
ni, da se za prihodnost ni bati. De-
lajo dobro in rezultati prihajajo. Ti-
mi si je za drugo mesto zaslužil vi-
soko nagrado, mislim, da ni zadnja, 
tako da bomo v naslednjih tednih 
v BTC-ju trdo delali, da bomo izpla-
čevali nagrade tudi drugim.«

Skakalce ta konec tedna čakajo 
tri tekme na letalnici v Oberstdorfu.

Štefka Sem
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IZ POLICIJSKE BELEŽNICE
•	 TRČENJE	DVEH	VOZIL

Ljubija: 23. januarja ob 16.13 sta v Ljubiji trčili osebni vozili, pri 
tem se je eno vozilo prevrnilo na bok. Gasilci PGD Nazarje so zavaro-
vali kraj dogodka, odklopili akumulatorja, postavili vozilo na kolesa, 
nudili pomoč vlečni službi in posipali cestišče z vpojnimi sredstvi. 
Zgornjesavinjski reševalci nujne medicinske pomoči so tri poškodo-
vane osebe oskrbeli na kraju.

Nasmešek tvoj nikoli v nas ne bo zbledel,
tvoj obraz v spominu nam večno bo živel.

ZAHVALA

ob izgubi drage mame, tašče in stare mame

Marije KOLAR
iz Otoka, Bočna

10. 2. 1933 - 18. 1. 2019

Iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem 
za izrečena sožalja, podarjeno cvetje, sveče in svete maše.

Hvala župniku Ivanu Šelihu in diakonu Stanku Čeplaku za opravljen 
pogrebni obred, cerkvenim pevcem, gasilcem in Marku Potočniku za 
izbrane besede slovesa.

Hvala vsem, ki ste mamo v tako velikem številu pospremili na nje-
ni zadnji poti v večnost.

Žalujoča sinova Toni in Drago z družinama

ZAHVALA
Zahvaljujemo se vsem gasilskim društvom, ki ste nam v 

sredo, 17. januarja, prihitela na pomoč in kljub močnemu ve-
tru uspela pogasiti požar na ostrešju naše stanovanjske hi-
še v Ljubiji. 

Hvala vsem, ki ste takoj po požaru pristopili k čiščenju in 
sanaciji pogorišča ter delali kljub slabemu vremenu, dokler ni 
bila streha pokrita.

Zahvaljujemo se vsem, ki ste nam namenili pomoč na ka-
kršenkoli način, da se bomo lahko v teh dneh delno že vselili 
nazaj v zgornje prostore.

Še enkrat od srca hvala vsem in vsakemu posebej, da ste 
nam v nesreči priskočili na pomoč.

Hvaležna družina Kocjanc iz Ljubije 

Srečanje z mag. dr. duhovnikom gospodom 
Karlom Gržanom

Dr. g. Karel Gržan, po rojstvu Ce-
ljan, poklicno magister teologi-
je in še doktor literarno znanstve-
nih ved, je stopil v bratov kapuci-
nov red in po izročilu sv. Frančiška 
si želi revnim, nemočnim se pos-
vetiti, svojo duhovnost po Štajer-
ski daruje in v Zgornji Savinjski do-
lini domuje.

Blagodejno bogato in kritič-
no pisateljuje in po Sloveniji lju-
dem to posreduje, nepravične od-
nose žlahtno kara, za »odvisnike« 
komune ustanovi ter ponižno ka-
plansko poslanstvo vrši, a hkra-
ti se iz njegove genialnosti kra-
sota njegovih knjig zgodi z naslo-
vi, npr. Le kaj počne bog v nebe-
sih, ko je na Zemlji toliko trpečih? 
ali Vstanimo v suženjstvo zakle-
ti! ali ob 500. obletnici reformacije, 
tj. od lani knjiga 95 tez pribitih na 
vrata svetišča kapitalizma za osvo-
boditev od zajedavskega hrematiz-
ma. To zadnje me tako očara, spod-
budi, da moram gospodu to pesmi-
co pokloniti.

Z dr. g. Karlom Geržanom sem 

se imel čast srečati spomladi 
2007. leta, tj. pred desetletjem, ko 
sva v čakalnici studia VTV v Vele-
nju čakala pred nastopi v živo na 
tej televiziji: dr. g. Karel kot teolog 
o verskih obredih, moja malen-
kost, za njim, ko sem priredil jav-
no samostojno dobrodelno likov-
no razstavo za Bolnišnico Topolši-
ca – ob nakupu sodobnega medi-
cinskega aparata za zgodnje od-
krivanje rakavih tvorb.

Ko je v čakalnici med najinim 
pomenkovanjem ta dr. g. ugle-
dal časopisni izsek moje likov-
ne slike Cvetje planik s simbolič-
nim srcem, katero je tedanja li-
kovna srenja iz Napotnikove ga-
lerije Šoštanj 1969. leta izbrala za 
darilo tedanjemu predsedniku še 
skupne države SFRJ Titu, ko je obi-
skal Velenje v Šaleški dolini, pa mi 
mag. dr. Karel veli: »Moram vas 
obiskati!«

Vlado Parežnik
Levstikova 9
3330 Mozirje

OBVESTILO BRALCEM
Obveščamo vas, da za 6. številko Savinjskih novic zaradi kulturnega 

praznika sprejemamo čestitke, zahvale, male oglase, kupone in rešit-
ve miselne igre do ponedeljka, 4. februarja, do 11. ure. Čestitke, zahvale 
in male oglase lahko pošljete tudi po elektronski pošti na trzenje@sa-
vinjske.com. Pri glavnih vratih v grad Vrbovec in pri vratih v uredništvo 
imamo nabiralnika, v katera lahko vržete tovrstno pošto.

Uredništvo
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Zahvale

Naročniki Savinjskih novic
imajo 15% POPUST pri objavah 

zahval in čestitk.

V SLOVO

Franciju VODUŠKU

Dragemu prijatelju, sosedu in sokrajanu hvala za vso nesebično po-
moč in dobroto.

Vedno boš ostal v naših srcih kot delaven, nasmejan in izredno pri-
jazen človek.

Počivaj v miru!

Dobroveljčani

ZAHVALA

V 97. letu starosti nas je zapustila 
mama, babica in prababica 

Leopoldina BREZOVNIK
iz Lok pri Mozirju

Iskrena hvala vsem, ki ste jo pospremili na zadnji poti!

Vsi njeni

Prazen dom je in dvorišče,
naše oko zaman te išče,
ni več tvojega smehljaja,
utihnil je tvoj glas,
bolečina in samota sta pri nas.
Zato pot nas vodi tja,
kjer sredi tišine spiš,
a v naših srcih ti živiš.

ZAHVALA

Sonja FUŽIR
12. 1. 1953 - 17. 1. 2019

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in znancem 
za darovano cvetje in sveče ter vsem, ki ste jo pospremili na njeni zad-
nji poti.

Posebna zahvala gre Tonici Naglič za nesebično pomoč. Zahvala tu-
di msgr. g. Vratanarju za lepo opravljen pogreb, govornici gospe Rosa-
ni Štiglic za besede slovesa in pogrebcem.

Žalujoči mož Pavel, sin Erik in hči Tanja z družinama

To mehko ono je zvonjenje
iz tihih nepozabnih dalj.
Molk, bol in gorko hrepenenje,
da nikdar bi vas ne poznal.
                                           (J. Murn)

V SPOMIN

Miha HREN
2009 – 2019

6. februarja mineva 10 let, 
od kar ni več med nami našega dragega Miha.

Vsi tvoji
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Za razvedrilo

VSI TRIJE SO EN DOBER PAR
Le kaj je na Golteh zažgolela zmagovalka »gasilska ski B-kategor-

nica« Boža Jelšnik svojemu sokrajanu, prijatelju in »zveznemu« po-
veljniku gasilcev doline dol spodaj, Miroslavu Brezovniku Miru, ko 
sta stehtala tropetengold zlati medalji? »Miro, poglej, z možem Pri-
možem sva danes našemu društvu in naši družini prismučala kar 
štiri medalje na eni progi v enem spustu. Bravo, midva! No, pravza-
prav mi trije, saj smo šele vsi trije en dober par!«

GOR SI JE PRIŠEL
Nejc Slapnik, ki je vodil tradicionalni koncert zgornjesavinjskih 

godbenikov, je pred začetkom glasbenega spektakla prinesel na 
oder lestev, s katere je spremljal vzdušje med občinstvom. Muzikan-
tom je namreč obljubil, da bo po potrebi sam poskrbel za obisko-
valce, ki bi bili med koncertom nezadovoljni ali naveličani. Skupaj z 
njim bodo lahko menjali žarnice pod stropom dvorane. Pokazalo se 
je, da njegovo posredovanje ni bilo potrebno, svoje elektro usluge 
pa bo moral ponuditi kje drugje.

KO TOLKALCA DIRIGIRATA
Zgornjesavinjski godbeniki so za dodatek odigrali pesem Planica, 

Planica. Tolkalca Luka Venek (spodaj) in Matic Tevž (zgoraj) pa sta 
bila za zadnji komad že preutrujena od nenehnega, uro in pol dol-
gega udarjanja po inštrumentih. Odločila sta se, da imata vsega do-
volj in da se raje postavita v vlogo dirigenta Tomaža Podlesnika in 
zadirigirata tisočglavi množici občudovalcev. Ob tem sta upala, da 
ju bo morda videl kdo iz pripravljalnega odbora planiškega spek-
takla in ju nagradil z vstopnicama za ogled poletov. Sicer imata več 
možnosti za prejem vabila na žensko skakalno tekmo na Ljubno, ni-
koli pa se ne ve.

(Foto: JM)

(Foto: BK)

(Foto: BK)
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KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 6. številki SN

2019

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

Križanka, Informacije

MLADINSKA KNJIGA MESECA V KNJIŽNICI MOZIRJE

Zbirka knjig Ne bi hotel ...
Serija knjig Ne bi hotel ..., v ka-

teri je bilo do sedaj izdanih osem 
naslovov, je zabavna in hkrati po-
učna zbirka zgodb, ki otrokom na 
zanimiv način prikaže nastanek, 
pomen in uporabo oziroma kori-
stnost različnih stvari v našem živ-
ljenju. Tako otroke v knjigi Jima Pi-
pea Ne bi hotel živeti brez dreves! 
pouči o drevesih, njihovi dolgi ži-
vljenjski dobi, neverjetnih zmožno-
stih za preživetje in seveda tudi o 
tem, da nas oskrbujejo celo s kisi-
kom, ki ga dihamo. 

Knjiga Alexa Woolfa Ne bi ho-
tel živeti brez čebel! Pripovedu-
je o katastrofi, ki bi nas dolete-
la, če bi čebele izginile s sveta. 
Ian Graham pa v knjigi Ne bi ho-
tel živeti brez elektrike! ugotavlja, 

kaj vse nam omogoča elektrika in 
kako nam je nekdaj uspelo žive-
ti brez nje. V zbirki so še naslovi 
Ne bi hotel živeti brez bakterij!, Ne 
bi hotel živeti brez čiste vode!, Ne 
bi hotel živeti brez plastike!, Ne bi 
hotel živeti brez interneta! in Ne bi 
hotel biti grški atlet!.
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Petek,
1. februar

ob 18.00. Kulturni dom Mozirje
Komedija Gospa ministrica
ob 18.00. Medgen borza Rečica ob Savinji
Otvoritev razstave Kulturnega društva likovnih 
ustvarjalcev Gal Naj v letu 2018
ob 18.00. Kulturni dom Gornji Grad
Potopisno predavanje Birmana Shrestha Nepal, 
ob vznožju strehe sveta

Sobota,
2. februar

ob 9.00. Športna dvorana Nazarje
Košarkarska tekma - Input Nazarje : Troti (kadeti)
ob 16.00. Zavod Stanislava Gornji Grad
Otvoritev razstave uporabnih in okrasnih blazin 
nekoč in danes
ob 18.00. OŠ Ljubno ob Savinji
Odbojkarska tekma - KLS Ljubno : Turbina

Nedelja,
3. februar

ob 9.00. Smučarsko-skakalni center Ljubno ob Savinji
Tekma v smučarskih skokih za pokal Cockta
ob 10.00. OŠ Ljubno ob Savinji
Turnir v odbojki kadetinj A lige: KLS Ljubno, 
Braslovče II, Prevalje
ob 11.30. Športna dvorana Nazarje
Košarkarska tekma - Input Nazarje : Vrani 
Vransko (st. pionirji)
ob 15.00. Kulturni dom Mozirje
Komedija Gospa ministrica
ob 15.00. Cerkev Sedeža apostola Petra v Bočni
Predstavitev prevoda zgibanke za turiste župnije 
Sedeža apostola Petra v Bočni

Torek,
5. februar

ob 10.00. Medgen borza Rečica ob Savinji
Dopoldanska čajanka
ob 19.30. Dom kulture Nazarje
Koncert Dua Dendrocopos

Sreda,
6. februar

ob 17.00. Medgen borza Rečica ob Savinji
Ura pravljic z ustvarjalno delavnico
ob 18.00. Gostišče Grad ob sotočju Nazarje
Planinski večeri: Pet prijateljev v Maroku

Četrtek,
7. februar

ob 17.00. Knjižnica Mozirje
Ura pravljic: Sračja glasba
ob 18.00. Kulturni dom Mozirje
Otvoritvena slovesnost meseca kulture in 
medobčinska slavnostna akademija s podelitvijo 
območnih priznanj

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

Napovednik dogodkov

ŽIVALI – PRODAM
Prodam prašiče domače vzreje, 
različnih tež, nad 100 kg, ugodno, 
Andrejeva kmetija; gsm 031/509-
061.
Prašiče, najboljše mesnate pasme 
za dopitanje na večjo težo, Fišar; 
gsm 041/619-372.
Prodam telico limuzin, brejo cca. 8 
mesecev; gsm 030/643-112.
Prodam dva bikca (ls, rj/lim), stara 

3 mesece; gsm 041/881-409.
Prodam zajce, stare tri mesece; 
gsm 040/684-008.
Prodam bikca čb pasme, starega 3 
tedne; gsm 041/294-462.
Prodam bikca RJ, starega 10 dni; 
gsm 041/783-572.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim teličko simentalko, staro 10 
dni; gsm 031/299-738.

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa 
ostala dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvali-
tetno in poceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Brlec d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.      

◊	Naročila	in	montaža	vseh	TELEMACH		in	
TOTAL	TV	paketov!		gsm:	041/688-094.	

Miro Prašnikar s.p., Sp. Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti. 

◊	ŠIVILJSTVO	ŽANA	
Šivanje po meri, kostimi, srajce, hlače in razna popravila 
(menjava zadrg, krajšanje, ožanje). Gsm 041/498-943. 

Oblak Z. Barbara s.p., Ljubija 88, 3330 Mozirje.

◊	Nudimo	bukova	drva,	cepljena	in	žagana	na	
želeno	dolžino	in	debelino	z	dostavo	in	od-
kup	vse	vrste	hlodovine;	gsm	041/649-057.

Moličnik d.o.o., Krnica 16a, 3334 Luče.

◊	HIDRAVLIČNE	GIBLJIVE	CEVI
Izdelujemo hidravlične gibljive cevi s priključki za upora-
bo v kmetijstvu, gozdarstvu, industriji, za tovorna vozila ... 
Gsm 041/354-505.

SVIP, Ivan Potočnik, Poljane 6, 3332 Rečica ob Savinji.

◊	AVTOVLEKA	BIDER
Nudimo prevoze karamboliranih, pokvarjenih in izrablje-
nih vozil, traktorjev in kmetijskih strojev ter gradbene me-
hanizacije; gsm 041/689-504.

Bider Matej s.p. Nizka 2, 3332 Rečica ob Savinji.

Kupim kravo, telico za zakol, dopi-
tanje in teličke, bikce nad 100 kg; 
gsm 031/533-745.

DRUGO – PRODAM
Prodam drva, bukova, cepljena, 
dolžina 40 cm, suha; gsm 041/783-
448.
Prodam zelo lepo ohranjeno nosil-
ko za dojenčka baby bjorn air, 35 
eur gsm 051/357-753.
Prodam original tripp trapp otroški 
stolček; gsm 041/324-409.
Prodam manjšo traktorsko prikoli-
co; gsm 041/741-133.
Nov štarter za IMT 539 prodam, ce-
na 200 eur; gsm 041/649-615.
Rabljeno peč za centralno viadrus 
in 4 bale (okrogle) prodam; gsm 
031/695-208.
2 električna radiatorja polnjena s 
šamotom ugodno prodam. Mozirje; 
tel. št. 58-33-126 ali 051/622-926.
Prodam john deere 5100R, letnik 
2011, klima; gsm 031/493-660.

DRUGO – PODARIM
Podarim barvni televizor in pa če 
ima kdo za podariti DVD, naj me 
pokliče; tel. 58-45-458. 
Podarim par gajb bolj drobnih ja-
bolk krivopecla, bobovca in zlatega 
delišesa; gsm 040/145-696.

DRUGO – KUPIM
Kupim vse tomos mopede; gsm 
051/250-173.
Traktor in vse ostale kmetijske in 
gradbene stroje v kakršnem koli 
stanju kupim; gsm 031/736-727.

IŠČEM DELO
Iščem delo, pospravljanje, likanje 
…; gsm 031/575-695.

NEPREMIČNINE 
Ugodno prodam 87 m2 veliko sta-
novanje v Mozirju; gsm 030/284-
699.
V najem vzamem hišo v Zg. Savinj-
ski dolini; gsm 041/888-986.
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Oglasi



Ljudje in dogodki, Oglasi


